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V minulých číslech jsme dali prostor nově 
zvoleným představitelům města - panu sta-
rostovi a paní místostarostce. Pětičlennou 
Radu města ale tvoří i další tři radní: Liana 
Kypusová (ČSSD), Jan Marek (ČSSD) a Jiří 
Daniel (Naše město), těm jsem položila něko-
lik otázek. 
 
Jaký je vztah Váš vztah k našemu městu a 
jak dlouho pracujete v komunální politice? 
Liana Kypusová: V tomto městě žiji od 
narození. Mám tu svou rodinu, přátele a 
známé. Po dokončení studií také ve městě 

pracuji v mateřských školách. Znám dobře 
toto město a je mi tu dobře. Proto mi není 
osud tohoto města lhostejný. 
V komunální politice pracuji již osmým rokem. 
Nejdříve v kontrolním výboru, od posledních 
komunálních voleb jako zastupitel a od lis-
topadu 2009 jako člen rady města. 
Jan Marek: Narodil jsem se tady a jsem do-
cela patriot, v komunální politice pracuji ne-
celé čtyři roky. 
Jiří Daniel: V Kamenickém Šenově jsem 
prožil svůj život, kdy jsem nejprve bydlel 
v dolním Šenově a po návratu z vojny od roku 

1975 žiji v horním 
Šenově. Mohu říci, že 
Šenov se mi stal 
osudem, jsem hrdý na 
to, že zde žiji a proto 
jsem se s postupem 
času  začal více za-
jímat o to, jakým způ-
sobem se ve městě 
hospodaří a jak se 
město rozvíjí. Proto, 
abych  se dostal do 
středu dění, jsem se 
rozhodl, že se zapojím 

do politického dění ve městě a od 27. června 
2008 jsem se stal zastupitelem za sdružení 

NAŠE MĚSTO. 
 
Byl(a) jste zvolen(a) radním po odvolání 
původní rady 4. listopadu 2009. Jaké jste 
měl(a) tehdy pocity, bylo to pro Vás přek-
vapením, nebo to bylo výsledkem nějaké 
dohody? 
Liana Kypusová: Odvolání bývalé rady bylo 
výsledkem dohody zastupitelů, kteří nebyli 
spokojeni s prací bývalého vedení města. 
Jan Marek: Bylo to pro mě překvapení, ale do 
Rady města jsem šel po dohodě. 
Jiří Daniel Při zvolení do Rady města jsem 
cítil velikou zodpovědnost za své následující 
působení ve vedení města a byl jsem rozhod-
nutý za vytýčenými cíli jít a v následujícím ob-
dobí je neustále prosazovat. Na dotaz, zda 
bylo mé zvolení do Rady města pro mě přek-
vapením, mohu říci, že víceméně ano, vždyť 
působím v zastupitelstvu nejkratší dobu ze 
všech zastupitelů. Je pravdou, že určitá jed-
nání předem proběhla, ale o samotném zvo-
lení do Rady města přece jenom rozhodovalo 
všech zbývajících 14 zastupitelů. To, že před 
tímto zvolením proběhla určitá jednání, je 
vyústěním toho, že je samozřejmé, že když 
dojde ke změnám, je třeba zaujmout postoj 
k dalšímu vývoji a to bez předchozích jednání 

(Pokračování na stránce 2) 

 Slaví se první neděli po jarním úplňku. 
Název Velikonoc je odvozen ze slova veliká 
noc a jsou to nejstarší svátky lidstva na světě 
s bohatou kulturní tradicí a svými dějinami.  
 V každém případě jsou to svátky radosti a 
naděje. Židé je slaví více jak 3500 roků a slaví 
jimi odchod z otroctví v Egyptě za pomoci 
Boží po deseti ranách egyptských. 
 Křesťané slaví Velikonoce Vzkříšením 
Krista z mrtvých po jeho ukřižování – třetího 
dne vstal z mrtvých. Tato událost změnila 
kulturu i smysl života. Změnilo to i význam 
pořadí dnů. Na oslavu vzkříšení místo 
původního svátečního dne soboty, stala se 
svátečním dnem neděle, třetí den po 

ukřižování. 
 Letos se na slavení Velikonoc zvláště 
těšíme, neboť Velikonocemi začíná jarní 
období a po dlouhé zimě nám přinesou více 
tepla a světla. Velikonoce tradičně oslavíme 
veselím, rodinnou zvyklostí zvláště, pak             
s dětmi a mládeží. Vedle radosti bychom je 
měli prožít v zamyšlení, aby velikonoční 
světlo prozářilo i chmury našich duší. 
 Pro k řesťana jsou ve likonoce 
neochvějnou nadějí, že nás po smrti čeká 
věčnost a veliké shledání. Jako Kristus vstal  
z mrtvých, tak i my jednou budeme vzkříšeni  
v novém bytí. Jedině v zmrtvýchvstalém 
Kristu máme naději. Apoštol Pavel poučuje: 
Nevstal-li Kristus z mrtvých, pak jsme 
nejubožejšími tvory pod sluncem a platilo by 
pro nás. Marnost nad marnost, beze smyslu 
života, bez smyslu námah, obětí, utrpení a 
podobně. Ale Kristus z mrtvých vstal a to jako 
první z těch, kdo zemřeli. Dále, jako               
v Adamovi všichni umírají, tak v Kristu budou 
všichni oživeni. To je naše naděje a pro ni se 
nemůžeme a ani nechceme podřídit zákonu 
své přirozenosti. Smrt je pro nás obludností, 
která nás obírá o smysl života. Proto nám Bůh 
dal Krista, který se s námi křížem zasnoubil   
a stal se naším svým utrpením, svou smrtí     
a vzkříšením, světlem pro náš život. Neboť 

tak Bůh miloval svět, že dal svého Syna, aby 
každý, kdo v něj věří, měl život věčný. 
 V Anglii v nedávné minulosti byla vydána 
kniha v krásné úpravě s tímto textem. Na 
každé straně listu je uveden pouze tento 
jediný text a vždy v jiném jazyce. Kniha má 
přes 800 stran. 
 V Kristu se nám dostalo žít smysluplným 
životem, který vyžaduje odpovědnost a 
spravedlnost, neboť každý z nás jednou bude 
klást účty ze svého života. Na tom stojí                 
i evropská kultura a důstojnost člověka. 
 Přeji Vám radostné a požehnané 
Velikonoce. 
 

Za farnost Kam. Šenov  
farář Stanislav Bečička 
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není nikdy  možné. 
 
Co jste si tehdy stanovil(a) za cíl? Jaké jste 
měl(a) představy? 

Liana Kypusová: Mým 
hlavním cílem bylo 
zamezit dalšímu zad-
lužování města a ro-
zumné a spravedlivé 
nakládání s finančními 
prostředky města, 
samozřejmě s ohledem 
na zákony, vyhlášky a 
směrnice,podle kte-
rých je určeno nak-
ládání s těmito             
financemi. A také 

dodržování smluv  na čerpání dotací. 
Jan Marek: Nenechat padnout kino, kulturák, 
muzeum apod. Získat informace o některých 
skutečnostech o běhu a rozhodování MěÚ. 
Jiří Daniel: Pokud se mám vyjádřit k úkolům 
a cílům, které jsem si stanovil, tak těch bylo 
hned několik. Jedním z hlavních úkolů, které 
jsem si dal, je odstranění nedostatků na 
domech s pečovatelskou službou (DPS), kdy 
prakticky od zprovoznění do současné doby 
do těchto nových budov zatéká a  radnice ne-
byla schopna po dobu 4 let zajistit nápravu a 
umožnit našim starším spoluobčanům adek-
vátní bydlení ve všech bytech, zejména těch 
v podkroví. Dále je to  podpora kultury a 
sportu v našem městě, udržet pracovní četu 
pro město a začít prosazovat zprůhlednění 
hospodaření města se současným prosa-
zováním myšlenky, že RADNICE JE ZDE 
PRO OBČANY a jinak to nejde. V neposlední 
řadě je i podpora investiční akce - kanalizace 
– s úkolem na nadcházející období získat fi-
nanční prostředky na odkanalizování zbytku 
našeho města. 
 
Podařilo se Vám teď za 5 měsíců dobrat se 
nějakého cíle, změnila se nějak Vaše 
očekávání? 
Liana Kypusová: V radě města se zabýváme 
finančními i majetkovými záležitostmi města, 
činností MěÚ i organizačních složek a děním 
ve městě. Činnost současné rady je opravdu 
pracovní. 
Názory členů rady jsou někdy rozdílné, ale 
názor druhého je respektován a vždy se hledá 
optimální řešení, které se poté většinou 
předkládá do zastupitelstva. Hlavně s ohle-
dem na finanční situaci města jsou rozhodnutí 
často těžká. 

Jan Marek: Doufám že ano, ani ne. 
Jiří Daniel: K tomu, jak se mi daří plnit své 
úkoly, mohu říci, že hlavním úkolem je DPS, 
kdy jsem jako předseda pracovní komise     
inicioval několikero jednání zástupců stavební 
firmy VCES a firmy A.V.A.L., která zde vystu-
puje jako odborná firma a stavební dozor nad 
prováděnými pracemi. Výsledkem těchto jed-
nání je, že od dubna do konce června 2010 
budou prováděny  opravy na DPS v takovém 
rozsahu, že by mělo dojít k odstranění všech 
závad a nedostatků – tedy zatékání do obou 
budov. Současně s tímto probíhají složitá jed-
nání s firmou VCES na odstranění zápachu 
v budově školní jídelny a podmáčení zdiva 
v místech  školní auly, kdy k odstranění těchto 
nedostatků by mělo dojít na základě jednání 
do konce června 2010. Jen z této činnosti je 
patrné, že volení zastupitelé města dohánějí 
nedostatky vedení města a jeho úředníků 
z předchozí doby a proto je zde třeba změn. 
Pokud se jedná o naplnění mých očekávání, 
tak ta se naplňují, a jsem toho názoru, že ne-
jen v období do podzimních komunálních 
voleb bude mít Rada města mnoho co napra-
vovat, ale tento úkol bude jedním ze stěže-
jních pro nově zvolené Zastupitelstvo města. 
 
Na podzim proběhnou komunální volby, 
takže Vás do voleb čeká nějakých 6 
měsíců práce. Čeho chcete dosáhnout? 
Liana Kypusová: Šest měsíců je pro některá 
řešení problémů a potřeb města dostačující, 
pro některá velmi krátká. Pro mě je důležité, 
aby firma VCES dokončila do danného ter-
mínu všechny reklamace na DPS i ZŠ. Začíná 
se s výstavbou kanalizace části města, kde 
určitě vzniknou problémy s dočasným 
uzavřením některých komunikací a jistě se  
vyskytnou problémy při napojování domů na 
kanalizační síť. Měli bychom také již vědět, 
zda bude uskutečněna výstavba obchodního 
centra. 
Jan Marek: Aby rozhodování o penězích mě-
sta, o výběrových řízení bylo průhledné, bez 
tajností, aby si každý tato rozhodnutí a jejich 
zdůvodnění mohl bez problémů na stránkách 
našeho města přečíst, aby stavby u nás 
v Šenově byly prováděny podle platných zák-
onů,  projektů, bez závad a v termínech.  
A město nemělo občany „druhé kategorie“, 
tím myslím třeba odkanalizování levobřežní 
části Šenovského potoka. 
Jiří Daniel: Ano, volby se nezadržitelně blíží, 
proto by bylo jedním z mých přání, aby se ob-
čané našeho města zajímali o dění ve městě 
a začali tím, že se budou zúčastňovat jednání 
Zastupitelstva města, kde získají nejvíce infor-

mací a přehled o dění, zejména o tom, jakým 
způsobem bylo ve městě v předchozí době 
hospodařeno, jak se město staralo o své      
investice, které nebyly malé, zda byly všechny 
finanční prostředky vynaloženy účelně nebo 
zda mohlo dojít ke značným úsporám tak, aby  
rozpočet města byl sestavován s finanční re-
zervou pro případy kalamit nebo nečekaných 
událostí, jak tomu bylo v nedávné době. 
 
Budete i letos kandidovat do Zastupitel-
stva města? Pokud uspějete, chtěl(a) byste 
pokračovat i v práci v Radě města? 
Liana Kypusová: Budu pravděpodobně opět 
na kandidátce ČSSD. Až výsledky voleb 
rozhodnou, zda budu opět členem zastupitel-
stva a jakou funkcí mě zastupitelstvo pověří. 
Jan Marek: Kandidovat chci, s tou Radou  
města je to otázka, která není na „pořadu dne“ 
Jiří Daniel: Na základě toho, co jsem uvedl 

v tomto rozhovoru 
jsem se rozhodl i pro 
nadcházející volební 
období kandidovat do 
Zastupitelstva města 
za sdružení NAŠE 
MĚSTO.  
 Nyní již záleží 
pouze na občanech 
našeho města, jak se 
rozhodnou, kterým 
směrem se bude roz-
voj našeho města  

ubírat. Zda budou chtít, aby město hospo-
dařilo stejným způsobem jako dosud, kdy 
město nemá žádné finanční prostředky 
k tomu, aby mohlo   investovat do potřebných 
projektů pro město nebo zda budou chtít 
změnu a koho si zvolí k tomu, aby  jejich 
změny prosazoval. Vždyť každý z nás, komu 
dáme svůj hlas, má právo, aby se mu jím  
zvolený zastupitel města zpovídal ze svého 
jednání. Pokud toto tak nefunguje, tak je 
opravdu třeba změn a k tomu bude o volbách 
jedinečná příležitost. 
 Pokud získám já a sdružení NAŠE 
MĚSTO dostatečnou podporu od občanů při 
nadcházejících komunálních volbách, jsem 
připraven prosazovat  mnou shora uvedené 
úkoly, kdy nepochybně dojde k jejich 
rozšíření, neboť v mnoha dalších oblastech je 
třeba změn. Tedy se nebráním ani tomu, 
abych pokračoval ve své práci v Radě města. 
 

Děkuji za rozhovor 
Kateřina Ditterová 

(Pokračování ze stránky 1) 

 Od 1. dubna 2010 dochází 
k určitým změnám v pracovní náplni 
některých referentů městského 
úřadu a ke změnám v činnosti dvou 
odborů.  
 Dochází ke zrušení stavebního 
odboru a majetkového odboru               
a vzniká odbor rozvoje města               
a stavebního úřadu. Tento odbor 
bude mít vedoucího pověřeného 
zastupováním a bude vypsáno 
výběrové řízení. Zde na tomto          
odboru bude zajišťována i agenda 
odpadového hospodářství, výdej 
odpadových pytlů a známek se 
s touto změnou přesune do přízemí 
úřadu. 

 Od 1.4. rovněž dochází ke 
změně v činnosti KLVC, které bude 
kromě stávající činnosti zajišťovat          
i chod Informačního centra a park-
oviště Prácheň. Nově bude řízena 
technická četa četařem a místosta-
rostkou města až do doby 
konečného vyřešení jejího řízení – 
bude vypsáno výběrové řízení na 
vedoucího.  
 K výše uvedeným změnám do-
chází z úsporných důvodů, snižuje 
se celkový počet zaměstnanců o 2 
pracovníky. 

Ing. Jiřina Fridrichová,  
tajemnice úřadu 

ORGANIZAČNÍ ZMĚNY NA MĚSTSKÉM ÚŘADĚ   

Liana Kypusová 

Jiří Daniel 

VOLBY DO POSLANECKÉ 
SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR 

Volby do poslanecké sněmovny Parlamentu ČR na území České 
republiky upravuje zákon č. 247/1995 Sb. o volbách do Parla-
mentu České republiky a o změně a doplnění některých dalších 
zákonů ve znění pozdějších předpisů, Vyhláška Ministerstva vnitra 
č. 233/2000 Sb. o provedení některých ustanovení zákona                   
č. 247/1995, o volbách do Parlamentu České republiky a o změně 
a doplnění některých dalších zákonů ve znění pozdějších před-
pisů, rozhodnutí prezidenta republiky č. 37/2010 Sb. o vyhlášení 
voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR.  
 
Volby se konají ve dnech:  
- v pátek 28. května 2010 (14,00 hod. – 22,00 hod.) 
- v sobotu 29. května 2010 (08,00 hod. – 14,00 hod.) 

(Pokračování na stránce 3) 
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Usnesení ze zasedání č. 40.  Zastupitelstva města Kamenický Šenov  
24. února 2010  ve vzdělávacím centru 

dle prezenční listiny 14 členů  
Přítomni: Andrysík J., Bouchalová J., Flégl L., Jech Z. (odchod 

v 18:35), Kožíšek.P., MUDr. Kramářová M., Kypusová L. , 
Mazáková M., Marek J., MUDr. Prokop T., Mgr. Raiter O., 
Rozšafná I. , RSDr. Šulc J., Vičan J. 

Omluveni: Daniel J., 
Ostatní: Ing. Antoniacíová M., Bártl M., Ditterová K., Ing. Fridrichová J., 

Chlup B., Ing. Focková J., Bc. Kučera F., Šimeček L. 
 
40.1/2010 Zastupitelstvo města bere na vědomí: 
zprávu předsedy kontrolního výboru o trvání úkolů  
5/2002           převod sbírek sklářského muzea  
13.3/1/2008   ZM ukládá starostovi osobně dohlédnout na pravidelné 
    splácení pohledávky vůči FÚ Česká Lípa a pravidelně 
    o tomto informovat na ZM        (průběžně) 
21.3/4/2008 ZM ukládá RM jednat o zřízení Městské policie 
v Kamenickém Šenově 
24.3/3/2009 ZM ukládá starostovi předložit zprávu RM o zákonném 

postupu odprodeje „Realitní  
kanceláře Kamenický Šenov s.r.o.“ a informovat ZM 
(probíhá) 

27.3/7/2009 ZM ukládá starostovi prověřit možnosti racionalizace 
veřejného osvětlení a náklady zapracovat do návrhu 
rozpočtu  (splněno) 

31.3/5/2009 ZM ukládá starostovi města, aby vyrozuměl firmu VCES 
(dle smlouvy o dílo VSS-1243 z 08.11.2000) o její 
povinnosti uhradit honorář za znalecký posudek, vypra-
covaný soudním znalcem p. ing. Alexou, na problem-
atiku zápachu v budově školní družiny ZŠ Kamenický 
Šenov. ZM ukládá starostovi města doložit do 15.07. 
2009 splnění výše uvedeného úkolu. 

31.3/6/2009 ZM ukládá starostovi města ve smyslu smlouvy o dílo 
OLO-2172 z 18.12.2002 předložit vyčíslení smluvní po-
kuty v případě neodstranění závad na budovách DPS-
A,B vůči firmě VCES a ve smyslu smlouvy o dílo VSS-
1243 z 08.11.2000 v případě neodstranění zápachu 
v budově školní družiny ZŠ Kamenický Šenov vůči 
firmě VCES. ZM ukládá starostovi města doložit do 
15.07. 2009 splnění obou výše uvedených úkolů.  

35.3/3/2009 starostovi města zajistit soudního znalce a pověřit ho 
zjištěním, zda namontovaná technologie v úseku likvi-
dace zbytků jídel  ve školní kuchyni je vyhovující a je 
v souladu s projektovou dokumentací. A dále zjistit, zda 
technologie odpovídá velikosti vývařovny  (splněno-
ustanovena komise) 

35.3/7/2009 starostovi města zadat vypracování projektu 
inženýrských sítí pro výstavbu RD v lokalitě „Nová sil-
nice“  (bod jednání) 

úkoly z předchozího zasedání ZM   
39.3/1/2010 starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, nákup a 

převod pozemků u bodů 39.2/7/2010 39.2/9/2010. 

(splněno) 
39.3/2/2010 starostovi jednat s případnými partnery a zástupci 

Libereckého kraje o možnostech financování SUPŠS 
39.3/3/2010 starostovi ve spolupráci se SUPŠS sestavit pracovní 

skupinu , která připraví do 31.01.2010   návrh jak 
zachovat SUPŠS v Kamenickém Šenově. 

39.3/4/2010 Kontrolnímu výboru prověřit technologickou část jídelny 
v ZŠ  nám. Míru. 

39.1/2/2010 Výroční zprávu sklářského muzea za rok 2009 
                      ZM bere na vědomí–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
 
40.2/2010 Zastupitelstvo města schvaluje: 
 
40.2/1/2010 program jednání – stažený, doplněný o body 

 7.3 Smlouva o vypracování projektu ing.sítí – výstavba 
RD v lokalitě „Nová silnice“- doplněný bod 
Přesun bodu Majetkové záležitosti, před bod Finanční 
záležitosti 
8.2  Regenerace vstupu na nový hřbitov - doplněný 
bod 
ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro:  11 ;  proti: 3 
(pp.Rozšafná, Raiter, Vičan)    

40.2/1/2010 ověřovatele zápisu:  LIANA KYPUSOVÁ, JOSEF  
    ŠULC 
    ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro: 13  ;  zdržel:1  
    (p. Mazáková)  
40.2/2/2010 návrhovou komisi:   

předseda: LADISLAV FLÉGL 
členové:  MUDr. MIROSLAVA KRAMÁŘOVÁ, 
MARCELA MAZÁKOVÁ 
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 

 
40.2/3/2010 prodej p.č.385 (728m2) v k.ú. Kamenický Šenov 

žadateli: Ing. Miloš Macháček, Prácheň 91, 471 14 
Kamenický Šenov za 100,-Kč/m2 a náklady spojené 
s prodejem pozemku.    

 ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro:12   ;  proti: 1 (p. 
Vičan)  ;    zdržel: 1 (p. Raiter) 

40.2/4/2010 prodej p.č. 1011/46 (852m2) v k.ú. Kamenický Šenov 
    k výstavbě RD žadatelce: Jaroslava Fialová,  
    Záběhlická 39/1749, 106 00 Praha 10, smlouvou  
    s předkupním právem města Kamenický Šenov za  
    100,-Kč/m2 a náklady spojené s prodejem pozemku.
    ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.2/5/2010 prodej p.č. 978/12 (cca 1.100m2) v k.ú. Kamenický 

Šenov k výstavbě RD žadateli: Ladislav Motl, 9. května 
210, 471 14 Kamenický Šenov, smlouvou 
s předkupním právem města Kamenický Šenov za 
100,-Kč/m2 a náklady spojené s prodejem pozemku. 

ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
(Pokračování na stránce 4) 

1) právo volit na území ČR do Poslanecké sněmovny má státní občan 
ČR, který alespoň ve druhý den voleb dosáhl věku nejméně 18 let 
(dále jen „volič“) 
 
2) voliči jsou zapsáni ve stálých seznamech voličů. Každý volič si 
může v úředních hodinách na městském úřadě ověřit, zda je zapsán 
v seznamu (Pondělí a středa od 08:00- 16:40 hod). Volič po příchodu 
do volební místnosti prokáže svou totožnost a státní občanství ČR 
platným cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem ČR anebo 
cestovním průkazem, nebo platným občanským průkazem. Ne-
prokáže-li volič svou totožnost a státní občanství ČR, nebude mu 
hlasování umožněno. Voliče, který není zapsán ve výpisu ze stálého 
seznamu a který prokáže své právo hlasovat ve volebním okrsku, 
okrsková volební komise dopíše do výpisu ze stálého seznamu do-
datečně a umožní mu hlasování. Volič, který se dostaví do volební 
místnosti s voličským průkazem, je povinen tento průkaz odevzdat 
okrskové volební komisi, která jej přiloží k výpisu ze zvláštního 
seznamu.  

 3) Při volbách do Poslanecké sněmovny má volič, který nebude moci 
volit ve volebním okrsku, v jehož stálém seznamu, popř. zvláštním 
seznamu (vedeném zastupitelským úřadem) je zapsán, právo žádat o 
vydání voličského průkazu. Volič s voličských průkazem své volební 
právo může uplatnit v kterémkoliv volebním okrsku na území ČR 
případně ve zvláštním volebním okrsku v zahraničí. Volič může 
požádat o vydání voličského průkazu od 8.2.2010. Konec lhůty pro 
doručení písemného podání žádosti o vydání voličského průkazu 
s ověřeným podpisem je 21. května (pátek) do 16,00 hodin. Konec 
lhůty pro osobního předání žádosti je 26.května (středa) 2010 do 
16,00 hodin. Voličský průkaz lze předat nejdříve dne 13. května 
(čtvrtek) 2010. 
 
Aktuální informace o volbách do Poslanecké sněmovny budou uveře-
jňovány na internetových stránkách (http://www.kamenicky-senov.cz), 
úřední desce a vývěsce Městského úřadu. Další informace lze najít na 
stránkách krajského úřadu (  http://spravni-odbor.kraj-lbc.cz/ ). 
 

Břetislav Chlup, vedoucí Správního odboru 

(Pokračování ze stránky 2) 

http://www.kamenicky-senov.cz)
http://spravni-odbor.kraj-lbc.cz/
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40.2/6/2010 smlouvu o zřízení věcného břemene CL-Kamenický 
Šenov-Tyršova ul., rozšíření kNN 1xOM ppč 169/1 dle 
geom. zaměření za finanční náhradu 500,-Kč. 

 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.2/7/2010 smlouvu o zřízení věcného břemene CL-Kamenický 

Šenov-Zitova ul., přípojka kNN 1xOM ppč 2115/6 dle 
geom. zaměření na p.č.2476 za finanční náhradu  

  1.000,-Kč. 
 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.2/8/2010 smlouvu o budoucí kupní smlouvě na převod vlast-

nictví k plynárenskému zařízení (odkup) za 430.000,-
Kč bez DPH mezi investorem Město Kamenický Šenov 
a RWE GasNet s.r.o., Klíšská 940, 401 17 Ústí nad 
Labem. 

 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0  
40.2/9/2010  rozpočtové opatření č.1/2010  
   ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.2/10/2010 smlouvu č.OLP/2715/2009 o spolupráci při zajištění  

 dopravní obslužnosti  Libereckého kraje a pověřuje  
 starostu jejím podpisem 
 ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro: 13;zdržel: 1 (p. 

Flégl)   
40.2/11/2010 zřizovací listinu KLVC s platností od 01.04.2010       

ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
 40.2/12/2010 složení správní rady Sponzorského fondu: předseda 
    Liana Kypusová, členové Jitka Bouchalová, Helena 
    Braunová               
    ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.2/13/2010 Smlouvu o dílo na zhotovení dokumentace stavby ke 

stavebnímu povolení a na dílčí inženýrskou činnost a 
pověřuje starostu jejím podpisem (výstavba RD 
v lokalitě „Nová silnice“) 

 ZM schválilo–v poměru hlasů:  pro: 12  ;  proti:2  

(pp.Raiter, Vičan)  ;  zdržel: 2 (pp.Kožíšek, Prokop) 
 
40.2/14/2010 sestavení pracovní skupiny ZM k zachování SUPŠS 

v Kamenickém Šenově ve složení:  za Město 
Kamenický Šenov:  pp. Andrysík, Flégl, Raiter ; za 
SUPŠS:  

 pp. Janák, Stránská ; za firmu Preciosa-Lustry: p. 
Brzák ; za rodiče: pp. Los, Smejkal. 

 ZM bere na vědomí–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.2/15/2010 záměr rekonstrukce vstupu na nový hřbitov, včetně 

přesunutí brány na pozemku 2885 v k.ú. Kamenický 
Šenov v rámci grantu pro OS NA VÝSLUNÍ. 

 ZM schvaluje–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
 
40.3/2010 Zastupitelstvo města ukládá: 
40.3/1/2010 starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, nákup a 
    převod pozemků u bodů 40.2/4/2010 - 40.2/9/2010. 

ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
40.3/2/2010 starostovi města jednat se zástupci KÚ Libereckého 

kraje a požádat je o stanovení jasných kritérií, která 
musí být splněna pro zachování SUPŠS 
v Kamenickém Šenově. Dále ZM  žádá KÚ o před-
ložení rozboru hospodaření za posledních 5 let a dále 
za jakých  podmínek by byl Liberecký kraj ochoten 
převést majetkovou podstatu na Město Kamenický 
Šenov jako případného zřizovatele. 

 ZM schvaluje–v poměru hlasů všichni  pro 14:0 
 
40.3/3/2010RM, na základě předloženého rozpočtu  OS NA VÝSLUNÍ, 
    aby rozhodla o finanční spoluúčasti města. 
    ZM schvaluje–v poměru hlasů všichni  pro 13:0 
 

V Kamenickém Šenově  25. února 2010      
Zapsala: Jarošová Jana    

(Pokračování ze stránky 3) 

V posledních několika letech dochází 
k poměrně značnému rozšiřování křídlatky 
japonské, sachalinské a křížence mezi 
těmito dvěma druhy křídlatky české, která 
vznikla mimo své domovské země - a to 
v Evropě. Tyto rostliny začaly nenápadně 
unikat ze zahrad a parků do volné krajiny a 
velmi úspěšně obsazují místa, která svou 
činností narušuje zejména člověk.         
Najdeme ji na skládkách, v okolí silnic 
nebo u řek a potoků, kde způsobují ne-
jvětší škody na domácí  původní vegetaci, 
našich rostlinách, ale i hmyzu. Svým roz-
pínavým růstem utlačují původní rostlinné 
druhy až je zcela vytlačí. U zástupců 
hmyzu zase „přetahují“ opylovače a 
domácí druhy, tak přestávají být opylovány 
a ztrácí možnost přežívat a konkurovat 
ostatním druhům. Tyto důvody vedly och-
ranu přírody k zásahům proti těmto rost-
linám. Jediným dosud účinným způsobem 

je rostliny ošetřit herbicidním prostředkem, 
který proniká do kořenového systému a 
způsobí úhyn rostliny. Nejvhodnějším ter-
mínem pro postřik je konec vegetační 
sezóny, kdy rostlina začíná vytvářet květní 
orgány (květy) a shromažďuje zásobní 
látky do kořenového systému. (tzn. konec 
srpna  a září). Pro úspěšnost účinku herbi-
cidních látek je důležité, aby rostliny měly 
co největší listovou plochu, tzn. že rostliny 
by neměly být v průběhu vegetace 
pokoseny. 
Správy CHKO České středohoří a Lužické 
hory provádějí na svém území postřik kříd-
latky i u soukromých  vlastníků pozemků. 
Postřik se provádí v měsících srpen a září. 
Žadatelé, kteří na svém pozemku tuto         
invazní rostlinu mají, mohou požádat o její 
likvidaci na Městském úřadě v Kame-
nickém Šenově  
u Ing. Jany Fockové, stavební úřad,               
č. kanceláře 109, tel: 487 712 018. 

OČKOVÁNÍ PSŮ  
V KAMENICKÉM 

ŠENOVĚ 
 

PROBĚHNE  1. 5. 2010 
 

STANOVIŠTĚ: 
08.30 – 10.00   U Městského úřadu  
     (nová budova) 
 
10.30 – 11.00   U restaurace Pískovec 
 
11.30 -  11.45   Prácheň vedle  
     autobusové zastávky 
 
Ceny vakcín: 
Vzteklina             120,-Kč 
Kombinovaná      290,-Kč 
 
Kombinovanou 
vakcínu je nutno 
nahlásit předem 
na tel. 
487 712 018  
u Ing. Fockové, 
Městský úřad 
Kamenický 
Šenov, kancelář číslo 109. 

ROSTLINY KŘÍDLATKY  
OBSAZUJÍ PŘÍRODU 
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ZMĚNY JÍZDNÍHO ŘÁDU  
NOVOBORSKA 

 S platností od 7. března 2010 dochází na linkách pravidelné auto-
busové dopravy na Novoborsku k následujícím změnám: 
 Na lince 500030 Česká Lípa - Nový Bor dojde na základě požadavku 
cestujících ke změně trasy spoje č.35 (odjezd z České Lípy, aut.nádr. 
v 11:25) – spoj nově pojede přes zastávku Česká Lípa,U nemocnice 
(11:31). Dále spoje č.7 (odjezd z České Lípy, aut.nádr. v 5:15) a 
45  (odjezd z České Lípy, aut.nádr. v 13:25) budou vedeny až do zastávky 
Nový Bor, Crystalex. Spoj č.48 (odjezd z Nového Boru v 14:20) bude           
veden už ze zastávky Nový Bor, Crystalex. 
 Na lince 500201 bude na základě požadavku cestujících a v zájmu 
podpory zaměstnanosti (obnovení výroby v podniku Crystalex) ve dnech 
pondělí až čtvrtek obnoven večerní spoj s odjezdem v 22:35 z Nového 
Boru do Kamenického Šenova, náměstí (příjezd 22:49). Cestující do 
dalších zastávek v Kamenickém Šenově mají možnost pokračovat spojem 
č.37 linky 500080 Česká Lípa – Kamenický Šenov (odjezd ze zastávky 
Kamenický Šenov, náměstí v 22:59). Pozn. v pátek je nadále veden           
ve stejné poloze spoj č.9 z Nového Boru až do zast.Kamenický Šenov, 
sídliště. Vybrané spoje (vedené v časech střídání směn) budou znovu 
zastavovat v zastávce Nový Bor,Crystalex. 
 Na lince 500220 spoje č.4; 22; 24 vedené ve směru ze Cvikova 
do České Lípy zastaví rovněž v zastávce Nový Bor, Crystalex (v časech 
5:16; 13:09; 21:09). 
 Na lince 500260 Nový Bor – Polevsko na základě předchozího ujed-
nání ve dnech školního vyučování počínaje dnem 6.4. budou prodlouženy 
dva páry autobusových spojů (po jednom páru v ranních a v odpoledních 
hodinách) do/z Kytlice 

Jan Roženský, KORID LK, spol. s r. o. 
Koordinátor veřejné dopravy Libereckého kraje 

U Jezu 642/2a, 461 80 LIBEREC 2 
tel.: +420 485 110 074 

 Děkuji za gratulaci a dárkový balíček 
k mému jubileu 

Zdeněk Krabač 

 Paní Aleně Lickové, která v březnu 
oslavila 55. narozeniny přejeme hodně 
zdraví, spokojenosti a radosti v rodině a 
v životě. Děkujeme za lásku s kterou 
dělá svoji práci pečovatelky a nasazení s 
kterým pomáhá starším lidem, kteří by 
se bez její pomoci jen těžko obešli. Milá 
Aleno, moc děkují za všechno Erika 
Nedwedová a Hana Brzková. 

Vážená paní Licková, 
 
v minulých dnech jste oslavila malé kulaté 
životní jubileum. Tak už to v životě bývá. 

S přibývajícími léty přibývá i gratulantů.             
Dovolte tedy i mně popřát Vám především 
hodně zdraví a každodenní radost z dětí               
a vnoučat.  
 Přát Vám spokojenost z dobře vykonané 
práce může připadat mnohým jako fráze. 
Mnohým, kteří Vás neznají. Já jsem 
v loňském roce, díky neradostným událostem, 
poznal Vaši práci zblízka. Pečování o naše 
starší spoluobčany. Uvědomil jsem si, jak 
těžká a náročná práce to je. Kolik času, trpě-
livosti a pochopení je třeba při jednání s méně 
či více nemocnými lidmi. Dnes vím, jak moc 
Vás potřebují. Vaše přítomnost jim dodává 
chuť do života a těší se na Vaši návštěvu. 
 Vážená paní Aleno Licková, velice Vám 
děkuji za Vaši nelehkou práci. Ať Váš úsměv 
těší Šenováky i v dalších letech. 
 

Ladislav Flégl 

ROZPIS 
 DUBEN 2010 

 
sobota    3.4. 
Mgr. Andrej Ivanov  
Děčínská 246, Žandov 
tel. 487 850 436 
 
neděle   4.4. 
MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 
 
pondělí  5.4. 
MUDr. Jiří Cajthaml 
Moskevská 671, Česká Lípa 
tel. 487 523 088 
 
sobota   10.4. 
MUDr. Marie Murswieková 
Bulharská 844, Česká Lípa 
tel. 487 853 067 
 
 

neděle   11.4. 
MUDr. Miloš Pánek 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 963 
 
sobota   17.4. 
MUDr. Eva Konopiská 
Hvězdovská 178, Mimoň 
tel. 487 862 176 
 
neděle   18.4. 
MUDr. Hana Jandlová 
28. října 3004, Česká Lípa 
tel. 725 865 051 
 
sobota   24.4. 
MUDr. Eva Frýdová 
Hvězdovská 178, Mimoň 
tel. 487 862 176 
 
neděle   25.4. 
MUDr. Jana Vejvodová 
Prokopa Holého 149, Česká 
Lípa 
tel. 487 524 577 

ČESKOLIPSKO 
STOMATOLOGICKÉ   

POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY 

soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin 

 

Termín zasedání Zastupitelstva města v přednáškovém sále městské knihovny  
středa 12. května 2010 od 17:00 (v dubnu zasedání Zastupitelstva města není) 

PODĚKOVÁNÍ 

SVOZ SMĚSNÉHO KOMUNÁLNÍHO ODPADU 
(POPELNICE, KONTEJNERY) 

KAŽDÉ ÚTERÝ  
svoz probíhá od 6 hodin ráno, včas nepřistavené nádoby nebu-
dou vyvezeny 
Co do popelnice a kontejneru na komunální odpad nepatří :  

stavební odpad  
horký popel 
odpad, který lze vytřídit (papír, plasty, sklo,  

textilie, polystyren, kovy atd.) 
uhynulá zvířata  
objemné odpady 

 
SVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU (PYTLE) SUDÉ 

TÝDNY VE STŘEDU 
7.4.2010, 21.4.2010 

svoz probíhá od 8 hodin ráno, včas nepřistavené pytle 
nebudou svezeny 

Irena Koutecká, majetkový odbor 

PŘÁNÍ 
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VÁŽENÍ ČTENÁŘI ŠENOVSKÝCH LISTŮ 
 
 Od roku 2003 jsme poskytovali do těchto 
novin příspěvky pohledů a i jiných materiálů 
z historie Kamenického Šenova. Bohužel se 
omlouváme z dočasného neposkytování dal-
ších příspěvků, přestože máme tak rozsáhlou 
sbírku na dalších několik let. Na městském 
úřadě se nám ztratilo, nebo spíše bylo zcize-
no pro nás jedenáct cenných pohledů. Přes 
veškeré dotazy, urgence atd. nikdo nic neví. 
Jedná se o tyto pohledy:  
čelní pohled na hotel Merkantil - černobíle 
2 pohledy vnitřní zařízení hotelu Merkantil – 
barevně z r. 1880 
pozvánka velikosti pohledu „Rekrutenbal“ 
v Markantilu 1878 
pohled Panská skála ještě bez jezírka – ba-
revně z r. 1890 
pohled Panská skála s kolejnicemi a vozíky 
na těžbu - černobíle 
větší fotografie rovněž těžba s kladkou na 
trhání sloupů 
2 pohledy domů na náměstí na místě parčíku 
vedle pošty. Jedna v zimě, druhá v létě – čer-
nobíle 
3 nejcenější pohledy z vršku od Oldřichova 
jak postupně přibývají domy v ulici Mistrovic-
ká a Charvátova. Ještě bez silnice na Oldři-
chov – černobíle kolem roku 1930 
 
Pokud by někdo o nich věděl, nebo je viděl, 
byli bychom nesmírně rádi o podání zprávy 

nám, třeba i anonymně. 
Děkujeme František a Jaroslav Brzkovi 
 
 Bratři Brzkovi napsali redakční radě před 
necelým měs ícem podobný dopis 
s posteskem nad nenavrácením materiálů od 
bývalé šéfredaktorky Šenovských listů. 
S kolegy jsme prohledali místa, kde by pohle-
dy mohly být, kontaktovali jsme i zmíněnou 
pracovnici a tiskárnu, kde byly pohledy otiště-
ny. Bohužel bezvýsledně. Moc nás mrzí, že 
nedostatky předchozí redakce novin teď pře-
chází na novou redakci a potěší nás, když 
pohledy „vyplavou na povrch“. 
   za redakci: Kateřina Ditterová 
 

ŠENOVSKÉ LISTY PRO ŠENOVÁKY 
 Heuréka. Konečně došlo k pozitivní 
změně Šenovských listů. To, o co jsem marně 
kdysi žádal paní Pavlasovou (bývalou šéfre-
daktorku, která ale činila co mohla!), se usku-
tečnilo až v době změny vedení Města. Už 
v první polovině roku 2009 hrozil zánik 
papírových novin, kdy nakonec Město přidalo 
na záchranu tiskoviny navíc 25 tisíc korun, 
s tím, že se některá čísla sloučí a vyjdou jen 
s minimálním počtem 8 až 10 stran. Od roku 
2010 měly podle předběžné vize vycházet 
Šenovské listy již jen elektronicky ve formátu 
pdf. Ptáte se: Co se stalo, že snad vždy 
prodělečné Šenovské listy potřebovaly vyšší 
dotaci na výrobu? Jednoduchá odpověď: 
přestali je lidé kupovat. Proč? Za prvé:             
protože pravidelně několik let vycházely se 
zpožděním kolem poloviny měsíce (od 10. do 
16. dne), kdy mnoho kulturních akcí už pro-
běhlo. Za druhé: počet stran se snížil 
z průměrných 24 na maximálních 16, ale 

cena 10 Kč zůstala zachována. Za třetí: něko-
likrát byla za jejich 11letou existenci ohrožena 
svoboda slova přispěvovatelů, kdy „Redakční 
rada“ byla pod tlakem vedení Města a důvěra 
ve svobodné noviny všeobecně klesla.  
 Byl jsem v loňském roce svědkem, jak 
v trafice na náměstí jeden pán vracel noviny a 
žádal vrácení peněz. Lidově: jsou pozdě, nic 
tam není a za 10 Kč?! Kdysi jsem to paní 
Pavlasové přirovnal ke ztvrdlému rohlíku o 
polovičku menší, který by jste si také 
nekoupili za cenu čerstvého standardního. 
Náklad novin se postupně snížil z 1000 kusů 
(od roku 1998 až 2000 při průměrném počtu 
stran 24) na 900 v roce 2001 kusů, pak na 
800 (od roku 2002 až 2005), dále na 650 (od 
roku 2006 až 2009 při průměrném počtu stran 
16). Není to o tom, že by nebyly články, či 
události v Kamenickém Šenově. Nebyla v 
bývalém vedení Města žádná vůle změnit 
přístup a přejít z nákladnější barevné formy 
zpět na černobílou. Ušetřilo by se ve 
prospěch dalších tištěných článků od občanů 
(maximální počet 16 stran byl striktní), tak aby 
periodikum splňovalo základní funkci infor-
movat, být aktuální a poskytovat nejširší 
paletu rubrik a názorů Šenováků. Co naplat, 
že proběhla vstřícná kritika a podněty, když 
vůbec nebyly realizovány. Co naplat, že na 
jednání Zastupitelstva opakovaně pan             
Janovský několikrát kritizoval poslání novin a 
jeho nekonečné pozdní vycházení 
s porovnáním s okolními novinami. Nic se 
nestalo, žádná náprava, problémy zůstaly 
úplně stejné. Naopak si subjektivně myslím, 
že pro vedení Města v čele s panem sta-
rostou Raiterem, by bylo posledním rokem 

(Pokračování na stránce 7) 

V měsíci březnu oslavili významné životní jubileum: 
Josef Čmuchálek 
Helga Pilná 
Bedřiška Danielová 
Stanislava Rubešová 
Zdeněk Krabač 
František Hazala 
Gertruda Plačková 
Vlasta Kafková 

Srdečně blahopřejeme 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA  
Letos by oslavil 50. narozeniny 
Olda Hamata.  
 
 V dubnu to bude 6 let, co 
nám ho zákeřná nemoc vzala.  
 
 Kdo ho znal, jistě mu rád 
věnuje svou vzpomínku  

Vážení čtenáři,  
držíte v ruce třetí číslo Šenovských listů roku 2010. Jak jsme Vás již 
informovali, museli jsme přikročit k úsporným opatřením a proto se 

noviny proměnily. Teď máme k dispozici i informace o příjmech a vý-
dajích a proto Vás chceme seznámit s naplněním tohoto úkolu. Pro 
porovnání jsme vybrali loňské a letošní první číslo. Tržby a cena tisku 
jsou uvedeny vč. DPH, protože jsme v loňském roce nebyli plátci DPH. 
Po oba roky byla cena jednoho výtisku 10 Kč.  

Zprávy z redakční rady 

rok počet stran náklad prodáno kusů 
(cca 50 kusů ne-
jde do prodeje, 

dle tiskového zá-
kona je rozesílá-
no do různých 

organizací) 

tržby  
za prodej 

tržby za in-
zerci 

cena grafické 
úpravy a tisku 

novin 

Výsledek 
(tržby – cena 

tisku) 

2009 18 650 ks 472 ks 4.270 Kč 1.050 Kč 19.014 Kč -13.694 Kč 
2010 24 500 ks 419 ks 3.831 Kč 1.080 Kč   6.050 Kč -  1.139 Kč 

Je třeba podotknout, že předchozí noviny byly barevné. Úkol tedy plníme a za první číslo jsme dosáhli úspory 12.555 Kč.  
Kateřina Ditterová 

Napsali nám:  
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VELIKONOČNÍ ZVYKY  
ZA NAŠICH PŘEDKŮ 

 
 Severní Čechy nemají jednotnou tradici          
v slavení velikonočních svátků, neboť z dů-
vodu poválečného osídlování sem přicházeli 
lidé ze všech koutů republiky a přinášeli se-
bou i své zvyky a obyčeje. V současné době 
je již většina zvyků zapomenuta, nebo se 
také pozapomněl jejich původní význam. Při-
pomeneme si vyprávěním slavení veliko-
nočních svátků z pohledů našich seniorů. 
Dnes jsme o krátké zavzpomínání poprosili 
paní Markétu Přibylovou.  
 „Narodila jsem se v české rodině v roce 
1925. Tatínek měl v té době brusírnu a 
zaměstnával 6 brusičů. Bohužel, pak přišla 
krize a všichni se ocitli bez práce. Byly to zlé 
časy. Veškeré vybavení dílny se muselo pro-
dat. Jen si pamatuji, že tatínek si nechal 
kožený řemen z jednoho stroje a nakonec 
jsem z něho měla botky do školy. Velikonoce 
se tu neslavily nikterak honosně, nebyly 
peníze a pamatuji, že v šesti letech jsem dos-
tala na Velikonoce jediné vajíčko a to od naší 
sousedky . Vajíčka se nemalovala, ozdobila 
se jarní trávou a ani se moc nerozdávala, 
jako je to nyní. K jídlu jsme mívali nudle, 
bramborovou kaši a borůvkové knedlíky. 
Chodila jsem už jako školačka vypomáhat 
uklízet do bohatších domácností a maso bylo 
jen když jsme ho někde dostali darem. 
Tatínek chodil pěšky za prací až do Markvar-

tic a nastydl. Nakonec onemocněl, platily se 
injekce a s maminkou jsme se měly co 
ohánět.  
 Nebylo dobře, veliká nezaměstnanost a 
všeobecný nedostatek. V půl páté ráno jsem 
vstávala, obstarala tatínka a hned do služby, 
pomáhala jsem v domácnosti jedné paní 
učitelce, a pak do školy. Těžký život. Chodily 
jsme s maminkou na dřevo na Slunečnou, 
aby bylo čím topit. Hajný, který hlídal les, se 
divil, co ty malá tu tak brzo ráno děláš? 
Naštěstí to byl hodný hajný a často nám po-
mohl i nějaké dřevo naložit na vozík.              
Maminka neměla lístek k povolení na odvoz 
dřeva, hajnému vysvětlovala, že má doma 
nemocného muže a že mu musí zatopit!  
Tatínek ležel rok. Bylo mi asi osm, když           
zemřel. Ke konci jsme ne-
měli ani peníze na injekce, 
ale přesto pan doktor 
k nám nepřestal chodit.  
 Na Velikonoce se pekl 
mazanec – bochánek a 
velikonoční svátek se 
světil návštěvou kostela. 
Za nás se nechodilo 
s pomlázkou, na zelený 
čtvrtek se chodilo a           
řehtalo s řehtačkami po 
celém městě, to místo 
zvonů, které umlkaly do 
Bílé soboty. Nechodilo se 
na koledu s pomlázkou 
jako teď. To za nás ne. 
Vlastně tento zvyk zřejmě 

přišel společně s lidmi z Moravy,  kteří se do 
Šenova přistěhovali po válce.  Velikonoce se 
tu u nás dříve nedržely jako veliké svátky se 
všemi nynějšími zvyky. Ani vajíčka se nezdo-
bila v takové míře jako dnes. Jen ten zelený 
čtvrtek se světil, kdy jsme všichni chodili 
„řehtat“  jak se říkalo.“  
 A tak jsme se pro to jediné, kdysi daro-
vané velikonoční vajíčko, dozvěděly o kousku 
těžkého a přesto s láskou vzpomínaného dět-
ství. 
 I přes prožité, určitě nelehké dětství, má 
paní Přibylová v sobě optimismus a její 
vzpomínky na mládí jsou prodchnuty láskou 
k rodičům a sourozencům. Píše i krátké 
povídky a básničky, z nichž jednu nám 
laskavě dovolila použít k publikování.  
   Děkujeme za pěkné vyprávění. 

nejlepší, aby obecní noviny z důvodů „krize a 
úspor“ byly zcela zrušeny, neboť kritické 
články byly od počátku trnem v oku. 
Svobodné Šenovské listy na počátku 21. sto-
letí? Mohl bych sám za sebe vyprávět… 
Šenovské listy měly jen barevně reprezen-
tovat naše úspěchy do ostatních regionů a 
nikoliv všeobecné kritické články občanů. „…
co by si asi v regionech pomysleli, že se tu u 
nás děje?“, jak kdysi prohlásil pan místostaro-
sta Vičan na jednom Zastupitelstvu v kině (po 
odstoupení tří členů v čele s šefredaktorkou 
paní Svobodovou z Redakční rady 

z „neoficiálních“ důvodů: zavádění cenzury 
v Šenovských listech v polovině roku 2000 po 
zákazu otištění kritických článků paní Hovor-
kové a mně. Přitom pan Raiter ani pan Vičan 
nikdy nebyli v Redakční radě, jak by se mohli 
o článcích dozvědět dříve než z tisku?). 
 Poslední můj kritický článek k zamyšlení 
„Stydím se za svého starostu“ pro červencové 
a srpnové vydání Šenovských listů v roce 
2006 - nikdy nevyšel. Proč? Odpověď znám. 
Na podzim 2006 byly komunální volby.   
 Stal se zázrak, staronové Šenovské listy 
vycházejí první den v měsíci, mají 24 stran a 
nejsou barevné. Nemám nic proti tomu, aby 
byly barevné (začaly vycházet barevně od 

poloviny roku 2002), ale pokud jedna barevná 
strana znamená nákladově čtyři černobílé, 
jsou důležitější informace. Kdysi také pan 
Raiter prohlásil, že bude doba, „… kdy 
Šenovské listy budou zcela zdarma a v každé 
poštovní schránce občana.“ Idea krásná, ale 
zcela nerealistická. Město je předlužené a má 
mnohem hlouběji do kapsy než v roce 1998. 
 Buďme tedy vděční, že si „osvobozené“ a 
papírové Šenovské listy ještě dnes můžeme 
koupit a číst.  
 Přeji staronovým Šenovským listům 
čtenáře. 
 
  občan Václav Frömmel, březen 2010 

(Pokračování ze stránky 6) 

Rozmlouvání o vzpomínkách 

Vzpomínky 
Když nastane jaro a objeví se první zeleň na lukách, 
ukážou se první poupátka a kvítí, 
nastane doba lásky a kouzel. 
To bylo, je a snad zůstává. 
My, kteří jsme těch jarních podvečerů už prožívali léta,  
zastavíme se právě v této době v přírodě. 
Vyhledáváme, či přímo nás to táhne,  
na tato dávno zašlá místa. 
Když večer ulehneme k spánku, objeví se nám před 
očima naše mládí. 
I když nám ne vždy svítilo na cestu sluníčko. 
Ale jak říká přísloví – byl máj a lásky čas. 

Velikonoční vajíčko jako symbol nového života 

Nejznámějším velikonočním zvykem je barvení vajíček 

 Vajíčku jsou přisuzovány kouzelné vlastnosti. Je symbolem nového 
života. Barvením a zdobením se jeho kouzelné vlastnosti zvyšovaly.  
 Barvení vajec. Dříve se vejce barvila pouze přírodními barvivy, pře-
devším červenou, která se získala tzv. odvarem z brazilského dřeva - 
„fryžulkou“. Později pak odvarem z obalů od cikorky, které pouštěly 
červenou barvu. Nejčastěji se používaly materiály, které byly doma při 
ruce. 

Sytá žlutá: roztok šafránu  
Žlutozelená: vývar z mladého osení nebo ovsa  
Zelená: vývar ze špenátu, petrželové nati nebo sena  
Světle hnědá: vývar žitné kávy  
Sytě hnědá nebo oranžová: vývar ze slupek cibule 
 
 Vejce barvená v cibulových slupkách s  otisky jarních bylinek.  
Najdeme si pěkné jarní lístky kontryhele, řebříčku, chudobek, lístečky 
fialek či kousky silnější trávy. Na čtvereček gázy (nebo použijeme 
čtverce z potrhaných vypraných silonových punčoch či punčocháčů) 
položíme vejce, na které jsme urovnali jarní lístečky, předem namo-
čené ve vodě, dobře obalíme gázou a pevně ovážeme nití. Pak dáme 
vařit do vody s cibulovými slupkami. Uvařená vejce dáme na chvíli do 
studené vody, opatrně odstraníme gázu a bylinky a suchá vejce po-
třeme kůží ze slaniny, nebo kouskem sádla. Vajíčka mají krásnou sytě 
oranžovou barvu slunce a otisky bylinek vyniknou zvlášť pěkně, je-li 

(Pokračování na stránce 8) 
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Tajemná místa našeho okolí 

barvené vajíčko z bílé snůšky. 
 V severních Čechách obdarovával děti zajíček velikonočními va-
jíčky (stejně jako v Německu, odkud byl tento zvyk převzat). Dalším 
zvykem je zdobit stromek na zahradě kraslicemi, nebo jednobarevnými 
vajíčky. Je to také dávný slovanský zvyk, stromku se říká vajíčkovník a 
je půvabnou velikonoční ozdobou každé zahrady. 
A nezapomeňte na zelený čtvrtek pojíst něco zeleného. Třeba bylinko-
vou polévku. 
 Nasbírejte spoustu jarních zelených bylinek .(např. šťovík, pol-
níček, popenec, petrželku, pažitku, bazalku, lístky jahodníku, fialek či 
pampelišek). Pak je posekejte nadrobno, osmahněte ve světlé jíšce, 
osolte, okmínujte, krátce povařte, zalijte libovolným množstvím rozšle-
haných vajec a znovu povařte. Dobrou a zdravou chuť. 
Malovaná vejce byla objevena již v sumerských vykopávkách z roku           
2 500 před naším letopočtem. Vejce se totiž ukládala do hrobu spolu            
s mrtvými jako symbol nikdy nezanikajícího života, což odpovídalo     

pohanským představám o posmrtném životě. Barvením se měla znáso-
bit jejich magická moc. Po mnoho století poté se vejce zdobila jako 
zárodek nového života. Z tohoto důvodu se stalo zdobení vajec 
zvykem, který vítal jaro, kdy se příroda probouzí k životu. Působením 
křesťanství tento původní smysl slábl a naopak začal sílit význam          
vajíčka jako daru živým. Pohanský původ takto pojímaného zvyku však 
neušel pozornosti církve, která ho roku 1366 v Praze odsoudila a 
přísně zakázala. Možná to byla poetičnost nebo snad nepoznaná 
magická síla darovaných vajec, která způsobila, že zvyk zdobení a 
darování vajec přetrval do dnešních dnů a stal se i uměním. Vajíčko je 
přírodní dokonalý balíček. Během historie znázorňuje tajemství, kouzlo 
i předzvěst. Je to univerzální symbol jarních svátků na světě a bar-
veno, malováno, zdobeno a krášleno ve svátky je  speciální symbol. 
Bylo ctěno během rituálních jarních svátků. V pohanských dobách           
vajíčko symbolizovalo znovuzrození jara. Dlouhá těžká zima už je pryč 
a jaro je opět předzvěstí nového života stejně jako vajíčko. 
 
      Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  

(Pokračování ze stránky 7) 

HRAD LEMBERK 

 Dodnes jsou na starých hradech slyšet 
různé prapodivné a nevysvětlitelné zvuky.  
 V noci působí takovéto zvuky obzvláště 
strašidelně. Dají se však vysvětlit změnami 
teploty a vlhkosti vzduchu. Pak jsou zde zvu-
ky typické jen pro určitý hrad. Na Lemberku 
se z Bajkového sálu občas ozýval naříkavý 
dětský pláč. Když tam někdo vstoupil, míst-
nost byla prázdná a pláč už nebylo slyšet. Na 
Starém Bernštejně u Doks bylo zase slyšet 
velice zvláštní zpěv jakoby táhlý chorálový 
zpěv. A opět, když se člověk přiblížil, zpěv 
skončil. 
 Dnešní raně barokní zámek stojí na místě 
původně gotického hradu, který ve 40. letech 
13. století založil Havel ze severočeského 
rodu Markvarticů. Hrad sloužil k ochraně ob-
chodní a vojenské stezky z Čech do Lužice. 
Markvarticové drželi hrad až do konce 14. 
století, poté byl ve vlastnictví Vartenberků. Za 
držení Vartenberků trpí hrad nájezdy hu-
sitských vojsk, v roce 1427 byl dokonce husity 
dobyt a zpustošen. V roce 1518 kupuje hrad 
Vilém z Illburka, u něhož pobýval i známý 
český kronikář Václav Hájek z Libočan. 16. 
století znamenalo pro lemberské panství        
období klidu a hospodářského rozvoje. Za 
Jindřicha Kurzpacha z Trachenberka byl         
původně gotický hrad přestavěn na rene-
sanční zámek. Na počátku 17. století se 
dostává do vlastnictví Pánů z Donína, za 
nichž  kolem roku 1610 vznikl v hlavním rene-
sančním paláci krásný kazetový strop s 77 
výjevy Ezopových bajek. Po bitvě na Bílé hoře 
byl Donínům majetek zkonfiskován a zámek 
přebírá císařský generál a vévoda frýdlantský 
Albrecht z Valdštejna. Na Lemberku ale příliš 
nepobýval a propůjčoval ho svým dů-
stojníkům. Po Valdštejnově zavraždění v roce 
1634 získal jeden z jeho důstojníků Jan         

Rudolf Breda zámek natrvalo. Bredové chtěli 
zde vytvořit své reprezentativní sídlo a podle 
návrhů italského stavitele N. Sebregondiho 
přestavěli zámek do dnešní barokní podoby. 
Přistavěli severní a východní křídlo, zámek 
byl opevněn hrotitými bastiony a hlavní domi-
nantou se stala věž s cibulovou bání a 
sloupkovým ochozem. Interiéry byly vybaveny 
bohatým štukem a z této doby pochází také 
tzv. Zdislavina světnička, připomínající 
manželku zakladatele hradu sv. Zdislavu z 
Lemberka. V r. 1726 kupují panství  Clam-
Gallasové. Ti však pobývali většinu svého 
času v Praze nebo na Frýdlantě, na Lem-
berku již žádné stavební úpravy neprováděli a 
tak zámku zůstala jeho raně barokní podoba. 
Poslední šlechtickou majitelkou byla 
princezna Gabriela Auesperková (rozená 
Clam-Gallasová) a  r. 1945 byl zámek zestát-
něn.  
 V kapli hradu Lemberk prožila jedna          
z kastelánek příhodu, která ji definitivně přes-
vědčila, že se zde děje něco, co se vymyká 
běžnému chápání. V noci občas slýchávala          
z chodby vedoucí ke kapli těžké dunivé kroky. 
Na strašidla nevěřila, a tak byla přesvědčena, 
že se ji snaží některý z přátel vystrašit. 
Rozhodla se, že si na neznámého počíhá. Po 
několik nocí hlídala v kapli s baterkou v ruce 
hned za dveřmi vedoucími do chodby, až se 
dočkala. Těžké kroky okovaných bot na 
kamenné dlažbě chodby se opět blížily, u 
dveří do kaple se zastavily a potom se            
pomalu pohnula klika. Kastelánka rozsvítila 
baterku a prudce otevřela dveře. K její hrůze 
však byla chodba úplně prázdná. Další set-
kání popisuje záhadolog Ing. I. Mackerle. Set-
kání se strašidly bývá obvykle doprovázeno 
závany chladu a poklesem teploty, jako by si 
"duch" přeměňoval tepelnou energii na 
mechanickou, aby pak mohl otevírat dveře, 
pohybovat různými předměty, zkrátka a do-
bře, aby mohl strašit. Fyzikové jistě namítnou, 
že to odporuje druhé termodynamické větě, 
ale jak chcete donutit nehmotná strašidla, aby 
respektovala pozemské přírodní zákony 
hmoty. Smutné ovšem je, že strašidla větši-
nou nerespektují naše přání, aby se před 
námi vůbec nějak projevila. V lemberské kapli 
jsme proseděli mnoho hodin, aniž se cokoliv 
zvláštního přihodilo. Minula půlnoc a my jsme 
se pomalu začali smiřovat s tím, že se opět s 
žádným strašidlem nesetkáme, ale pak přišlo 
náhlé překvapení. Plamen svíčky, která 

hořela vedle měřicích přístrojů, začal pos-
kakovat a kmitat se jako v silném větru. 
Žádné závany vzduchu jsme přitom necítili. 
Současně se přímo nad námi ozvalo trojí hla-
sité a zřetelné klepnutí. Všichni jsme ztichli           
a zatajili dech. Chvíli bylo ticho, a pak se          
v podkroví nad námi ozvaly těžké kroky, které 
pomalu kráčely nad celou kaplí od jednoho 
kraje ke druhému. Poprvé jsem pocítil, jak 
mne strachem zamrazilo. Seděli jsme bez 
hnutí a překvapeně hleděli ke stropu. Pak 
jsme se ale přece jen vzchopili, vzali baterky 
a vydali se nahoru po schodech prozkoumat 
místnost nad námi. Opatrně jsme otevřeli 
dveře a v překvapení jsme se zastavili. 
Očekávali jsme, že vstoupíme na obrovskou 
půdu rozměrů kaple pod námi, kde v prachu 
na podlaze objevíme stopy toho, kdo kráčel 
celou půdou. Byli jsme však v malé podkrovní 
místnosti, oddělené svažující se střechou od 
vedlejšího zastřešeného prostoru nad zbyt-
kem kaple. Aby mohl někdo kráčet tak, jak 
jsme dole slyšeli, musel by projít z této míst-
nosti střechou ven a pak opět střechou projít 
na vedlejší půdu, kde by musel asi pět metrů 
ve své procházce pokračovat. Zkrátka to, co 
jsme před chvílí všichni slyšeli, bylo technicky 
neproveditelné. Dodávat, že prach a staré 
pavučiny zde nebyly vůbec porušeny je, 
myslím, už naprosto zbytečné. 
 Jak tedy vysvětlit tyto různé jevy? Na to 
jsou různé teorie. Parapsychologové přistupu-
jí k výkladu strašidelných jevů čistě technicky. 
Předpokládají, že vše způsobuje dosud ne-
známá psychická energie vysílaná lidským 
mozkem a stále hledají její fyzikální podstatu. 
Na astrální bytosti, duchy a cizí inteligence 
nevěří. Za vším vidí pouze dosud neodhalené 
schopnosti lidského mozku. Strašidla vysvět-
lují teorií "záznamu" nebo "energetického otis-
ku". Dojde-li někde k silnému vyslání psychic-
ké energie, například při tragédii nebo vraždě, 
neviditelný obraz umírajícího se zaznamená  
v okolí, nejčastěji ve zdech budov, kde zůstá-
vá dlouhá léta. Občas při vhodných podmín-
kách dochází k oživování úryvků starých dra-
mat, tedy k jakýmsi strašidelným projekcím 
toho, co se již jednou na tomto místě událo. 
Nejblíže pravdě je však asi vysvětlení z pohle-
du transpersonální psychologie. Strašidla jsou 
jen nehmotné obrazy, zjevující se před naším 
vnitřním zrakem. Proto jsou fyzikálně          

(Pokračování na stránce 9) 
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Tipy na zajímavá místa našeho okolí 

TIPY NA JARNÍ VÝLET 
 Dnes se vypravíme k pro nás  nejbližšímu  místu 
výskytu bledule jarní (leucojum  vernum)  a sněženek 
(galanthus).  Jedná se o údolí potůčku Bystrá, který pra-
mení pod skálou Sustrich, protéká Novým Oldřichovem, pak 
směřuje přes Kerhartice, Veselé, Markvartice, Habartice  do 
Benešova nad. Ploučnicí. Tento mírný, bublavý potůček 
způsobil vloni v červnu po průtrži mračen těmto vesnicím 
nevídanou zkázu.  
 Vyjedeme ze Šenova přes Nový Oldřichov až na 
křižovatku silnice Česká Kamenice – Žandov, tuto kolmo 
přejedeme a jízdou  po úzké silničce podél zmíněného po-
tůčku se pomalu začneme rozhlížet. Jestliže odhadneme 
správnou dobu kvetení, překvapí nás doslova záplava  
bílých, zeleně lemovaných květinek tanečnic – bledulí. Je 
jich tolik, až se zdá, že v lesíku ještě leží zbytky sněhu. Po-
zorný obdivovatel této nádhery najde mezi trsy bledulí také  
velké svazky sněženek, jsou tak mohutné, že se nikdo 
neodváží určit, o který druh sněženky z mnoha se jedná. 
Návštěvník podléhá touze dlouho chodit mezi květy a  obdi-
vovat tento jarní zázrak. Proto upozorňujeme, že bledule i 
sněženky jsou přísně chráněný druh, prosíme, opatrně 
koukejte, foťte, nepošlapejte cibulky, doufejme, že snad 
nikoho nenapadne  rostlinky  vydloubnout, ostatně, místní 
obyvatelé jsou na svoje bledule tak hákliví, že se při naší 
obdivující návštěvě vzápětí jeden nebo dva sousedé objeví 
a pokukují, jestli se chováme patřičně. Již se stalo, že se 
milovník bledulí se zlou potázal, když byl usedlíky načapán 
se sazeničkami bledulek v sáčku. Platba proběhla rychle a 
ručně. Ale to určitě nebude náš případ. 
 Přejeme pěkné pokoukání, na tomto místě naberme sílu 
a svěžest po letošní kruté, dlouhé zimě. 
 
    Drahomíra Liptáková, Milena Kramářová,  

Sběratelé krásných věcí - LIBOR HRŮZEK 

nezachytitelné. Tyto přeludy k nám prýští       
v okamžicích rozšířeného stavu vědomí z hlu-
bin naší duše, z dosud neprobádané oblasti 
"jiné reality", kde žijí svůj vlastní život, nezá-
vislý na naší vůli. Jsou součástí onoho 
"vesmíru v nás", přístupného normálnímu    
člověku v běžném životě jen málokdy. 
I dnes rozdělují výzkumníci paranormálních 
jevů strašidla do dvou odlišných skupin. V 
první jsou jevy, které se vážou k určité osobě 
(poltergeist), v druhé zase jevy, které se vá-
žou k určitému místu (hradní strašidla). Okul-
tisté tvrdí, že to jsou duchové zemřelých nebo 
jiné astrální bytosti, které jsou neustále přita-
hovány ke světu fyzickému. Může to   způso-
bovat výčitka svědomí zločince, či naopak 

touha oběti po spravedlivé odplatě. Tito du-
chové jsou neviditelní, ale za určitých podmí-
nek se mohou částečně nebo úplně zhmotnit 
a pak je můžeme vidět. Bývá to hlavně v noci, 
protože denní světlo působí na astrální shluky 
rozkladně. Energii pro materializaci mohou 
získat z nějakého citlivého člověka, proto se 
také lépe daří tyto jevy uměle vyvolat s pomo-
cí média, než trpělivě čekat, až nastanou 
vhodné podmínky a bytosti se samy zjeví... 
 Lemberk nabízí seznámení se s histo-
rií  vývoje nábytku a drobných uměleckých 
předmětů od gotiky až po tzv. historizující slo-
hy, prohlídku Černé kuchyně s  otevřeným 
ohništěm ze 17. století, vrchnostenskou kan-
celář s trezorem a mechanickým bezpečnost-
ním zařízením z 19. století, Bajkový sál 
s renesančním kazetovým stropem z roku 

1610, anebo Zdislavinu světničku, která vznik-
la v 17. století při barokní přestavbě zámku.  
 Nedaleko Lemberka se nachází pramen 
pojmenovaný Zdislavina studánka. Nese jmé-
no po významné léčitelce a někdejší hradní 
paní Zdislavě z Lemberka. (1220-1552) Paní 
Zdislava proslula svou moudrostí a schopnos-
tí soucitu s nemocnými a opuštěnými lidmi. 
Zdislava z Lemberka, manželka zakladatele 
hradu Havla z rodu Markvarticů, se už za své-
ho života stala legendou. Pro svou zbožnost, 
lásku, ochotu pomáhat lidem a zázraky uzdra-
vení, byla už po své smrti uctívaná jako svatá. 
Byla pochovaná v kostele svatého Vavřince       
v Jablonném v Podještědí. Blahoslavená byla 
28.srpna 1907 a kanonizovaná papežem Ja-
nem Pavlem II. v Olomouci 21. května 1995.  
    Drahomíra Liptáková  

(Pokračování ze stránky 8) 

Sbírat kameny a kamínky v Kamenickém Še-
nově přijde zvláštní. Ale ono to také zvláštní 
je. Unikátní kulovité kameny jsou známy jen z 
mála nalezišť po celém světě. Jedním z nale-
zišť těchto železokřemičitých konkrecí je také 
Českolipsko, americký Utah a planeta Mars. 
U nás na Zemi i na Marsu vznikaly tyto kulovi-
té objekty v pórovité hornině pohybem vod 
bohatých na železo. Dokazuje to, že na Mar-
su před stovkami milionů let byla voda v ka-
palném stavu. Kuličky, nalezené na Marsu a v 
Kamenickém Šenově jsou navzájem zkoumá-
ny a porovnávány. Na tento unikát jsme si 
přišly zeptat pana Libora Hrůzka. 

„Co vlastně vede člověka, aby se zajímal a 
dokonce sbíral kameny a krystaly?“ 
„V první řadě je to pohled na tak výjimečnou 
krajinu. Ostatní věci s tím dále souvisejí a po-
stupně je objevujete, České středohoří a 
Lužické hory jsou v globálním měřítku světo-
vým geologickým unikátem. Kombinace dru-
hohorních sedimentů (pískovec) a třetihorních 
vulkanitů (čedič, znělec) vytvořila podmínky 
pro vznik tak výjimečné krajiny. Byla také zá-
kladem chemicko-geologických procesů, díky 
nimž se zde vytvořily zajímavé i velmi vzácné 
minerály. České středohoří je právem považo-

(Pokračování na stránce 10) 

foto Ing. Pavlína Prokopová 
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Dobroty našich  
babiček 

váno za jednu z učebnic světové geologie.“ 
„Takže vlastně chodíte, jezdíte po naší kra-
jině a hledáte a sbíráte kameny, krystaly?“ 
„ Ano. Vše ale začíná získáváním informací. 
Staré knihy, geologické mapy... Většinou jde 
o předválečné a velmi kvalitní informace. Na-
lézt nové lokality bývá spíše výjimkou. Větší 

prostor je v identifikaci minerálů díky moder-
ním metodám určování (RTG difrakční analý-
za). Společně s kolegou sběratelem Ing. Ja-
nečkem se nám daří násobně rozšiřovat roz-
manitost druhů na lokalitách. Některé velmi 
vzácné minerály byly doposud známy jen z 
jedné lokality v ČR. Z našeho okolí jsme výčet 
nalezišť těchto druhů značně rozšířili.“ 
„Láká Vás nějaká lokalita jinde než u nás?“ 
„Ani ne. Člověk by měl znát nejprve své okolí, 
až pak se pouštět někam dál. Možná bychom 
pak zjistili, že to, co často hledáme v dalekých 
zemích, máme doma také. Třeba o tom jen 
nevíme.“  
„Co Vás vede k tomu přinést si z Vašich 
výprav nějaký kamenný artefakt domů?“ 
„Je to hned několik věcí. Předně určitě touha 
objevit nějakou vzácnost, získat novou infor-
maci, něco nového objevit, nebo si přinést 
něco, co má zajímavou historii a možná i bu-
doucnost. Mezi poslední jmenované věci patří 
ony železitokřemičité konkrece.  
U nás byly zmiňovány už před sto lety pod 
názvem Gewitterkugeln. Česky se jim říkalo 
čertovy kuličky nebo bouřkové kuličky. Byly 
jim přisuzovány léčitelské a ochranitelské 
vlastnosti. Této pověsti vděčí za svůj 
„podezřelý“ vzhled. Přesné údaje o jejich vzni-
ku však přinesl až výzkum odstartovaný jed-
ním z nejvýznamnějších objevů na Marsu. A 
to když v roce 2004 vozítko Opportunity na 
Meridiany Planum na planetě Mars objevilo 
k u l o v i t é  o b j e k t y  n a z v a n é 
„Blueberries“ (borůvky). Později identifikovány 
jako železité konkrece. Poté se začíná s vý-
zkumem pozemské formy. Ta se stává tako-
vou předlohou vzorkům, které budou jednou 
dovezeny z Marsu. Výzkumem se zabývají 
experti NASA a účastní se ho i Česká akade-
mie věd. Nejprve byly oprášeny historické 
vzorky z muzeí, protože se předpokládalo, že 
lokality již zanikly. Toto ale vyvrátil českolip-
ský geolog Mgr. Pavel Rückl. Protože je Čes-
kolipsko jednou ze dvou z nejvýznamnějších 
oblastí nálezů konkrecí na světě, tak byl do 
celé akce významně zapojen. Začal se sbě-
rem vzorků, vyhledáváním a evidováním loka-

lit. Zapojil do toho i své odchovance – a díky 
tomu jsem se mohl celé akce také účastnit.  
Po objasnění vzniku konkrecí se tyto staly 
prvním důkazem přítomnosti někdejší kapalné 
vody na Marsu. Při formování českolipských 
konkrecí hraje rozhodující roli opět kombinace 
produktů třetihorního vulkanismu a křídových 
sedimentů. Konkrece jsou tvořeny křemičitým 
pískem tmeleným oxidy a hydroxidy železa 
( hematit, goethit, magnetit). Jejich tvar je ku-
lovitý, mají zonární stavbu (jako cibule) a je-
jich velikost se pohybuje do osmi centimetrů. 
Nalezené pozemské konkrece jsou často du-
té, nebo uvnitř světlé až čistě bílé. Směrem ke 
krajům jsou tmavší až černé. 
To je důsledkem působení redukční bakterie, 
která vytlačovala železo směrem od středu 
ven. Objevené Marsovské konkrece jsou plné, 
na jejich formování se předběžně mikroorga-
nismy nepodílely. Ještě musím dodat, že je 
super, že vzorky „od nás z lesa“ pomáhají v 
rukách odborníků k objasňování tak atraktiv-
ních otázek lidského bádání.“ 
„Máte na hledání kuliček nějaký systém?“ 

„Většinou má výskyt minerálů jasně dané zá-
konitosti, ale s konkrecemi je to horší. Převáž-
ně se nenalézají v místě svého vzniku. Záleží 
na porušenosti terénu v místě lokality – nalézt 
se dají na cestách, polích, v různých odkry-
vech.... Velmi vzácně jen na několika naleziš-
tích v místě svého vzniku přímo na pískovco-
vých skalách. A takové lokality jsou právě      
u Kamenického Šenova.“ 
„Vztahují se na nálezy nějaké zákony nebo 
ohlašovací povinnost? Přece nejde jen tak 
jít a kdesi něco kutat?“  
„Zákon ošetřuje tzv. vyhraněné nerosty a me-
zi ně zdejší minerály nepatří. Česká geologic-
ká služba, která dbá na dodržování horního 
zákona, je ke sběratelům velmi benevolentní. 
Na hraně je to se zákonem o ochraně přírody. 
Povrchový sběr je však většinou povolen. Vět-
šina lokalit je vázána na činné nebo zaniklé 
lomy. Malé lůmky jsou zde v okolí téměř na 
každém kopci.“ 
„Dostáváme se i k Vaší publikační činnosti 
– existuje odborný časopis Minerál - Svět 
nerostů a drahých kamenů. Zde jsou uve-
deny články o lokalitách a Vašich nále-
zech.“ 
„Spousta našich nálezů nebyla publikována a 
tak je zde veliký prostor. Na článcích pro ča-
sopis Minerál spolupracuji s Ing. Janečkem.  
K našim nálezům patří především minerály ze 
skupiny zeolitů, které krystalizují v dutinách 
vulkanických hornin.“ 
„Otázka, kterou se většinou začíná, kdo 

Vás ke sběratelství kamenů a krystalů 
vlastně přivedl?“ 
„Můj taťka. Jednou přinesl z práce bednu ka-
menů, které kdosi rozprodával po svém otci. 
Hlavně jsme byli vychováni k dobrému vztahu 
k přírodě a asi od třetí třídy jsem chodil do 
Mineralogického kroužku v České Lípě k panu 
Rücklovi.“ 
Sbírky p. Libora Hrůzka jsou velice zajímavé 
a vyprávění o nich je na velmi dlouho a určitě 
není poslední. Poutavé rozmlouvání jsme bo-
hužel museli pokrátit a na závěr jsme vybrali 
krátký úryvek publikační činnosti Libora   
Hrůzka z časopisu Minerál: 
Levyn a další zeolity z Hackenbergu u Čes-
ké Kamenice. 
Oldřich Janeček, Libor Hrůzek 
......Společné úsilí autorů levyn v Č. Kame-
nici znovu objevit, přineslo výsledek.      
Během několika posledních let shromáždil 
L. Hrůzek ze zapomenutých lokalit kolem 
České Kamenice pozoruhodnou topogra-
fickou kolekci zeolitů…. 
Tradice sběratelství v rodině Hrůzků pokraču-
je dál. Maličký syn Ondrášek se nám pochlu-
bil svým vlastním geologickým kladívkem. Za 
pár let budou spolu otec a syn chodit  po naší 
krásné krajině a objevovat další podivuhodné 
kameny. A s nimi jako doprovod jejich plavý 
labrador Arnošt, který po celou dobu vyprávě-
ní zvědavě nakukoval do místnosti. Několik 

kuliček jsme si jako dárek odnášely sebou 
domů. Kuličky jsou zvláštní, jejich oblý tvar je 
příjemný a je zvláštní držet v dlani předmět 
starý mnoho miliónů let. Kuličky z americké 
destinace jsou dokonce v prodeji  pro svou 
léčivou a mystickou moc. Možná, že i kuličky 
z Kamenického Šenova mají tak trošku kou-
zelnou sílu. 
 

Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  

(Pokračování ze stránky 9) 

CITRÓNOVÁ  BÁBOVKA  
– JITKA VERBERGEROVÁ 

5 vajec 
20 dkg cukru + 2 lžíce vlažné vody 
40 dkg polohrubé mouky 

1 prášek do pečiva 
1 vanilkový cukr 
citrónová kůra z celého citrónu 
příště se těšte na Olejovou bábovku - Zdeny 
Žižkové 
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Dnes jsme 
na Práchni 
u chovatele 
včel pana 
Ing. Josefa 
Brázdy a 
připravil si 
pro nás ne-
uvěřitelné 
vyprávění o 
svém koníč-
ku. Vždyť 
se přece 

říká, kdyby nebylo včel a jejich opylování, tak 
život na zemi by mohl zaniknout. 
„Ano, říká se to, možná že by potom včely na-
hradili čmeláci, vosičky nebo podobný hmyz. 
Je to tak i s malým chovem včelstev 
v Kamenickém Šenově. Dříve tu byly často 
k vidění včelí úly na polích, v zahradách, dnes 
je to již vzácnost. Procházka rozkvetlou alejí 
ovocných stromů, nebo posezení pod rozkvet-
lou lípou, kde slyšíte bzučení včel, se pomalu 
stává vzácností. I naše šenovská organizace 
Českého svazu včelařů má v nynější době 
pouze 26 členů. Počty evropských včelstev 
celkově klesají, včely mají také mnoho ne-
přátel, jako jsou například roztoči. U nás velmi 
obávaný je varroa jacobsoni, nepatrný roztoč, 
který žije na včelce. Na samotnou včelu se 
dostane z rostliny a včela ho přenese do úlu. 
Zde napadá a ničí včelí plod, který matka zak-
lade a tak snižuje stavy včelstev. Dá se to však 
léčit. Každý rok dýmujeme úly, kouř se rozleze 
spolu s látkou hubící roztoče po celém úlu, 
nebo jsou i další  způsoby.“ 
„Evropská včela, to je odborný název pro 
naše včely?“ 
„Druhů včel je velmi mnoho, evropské druhy 
včel jsou například nigra – to je tmavá včela, 
vlašská včela, kraňská medonosná včela je 
typická včela žijící u nás, je mírná a má velkou 
snůšku medu. Skupin včel je veliká řada, ale 
dá se shrnout do tří hlavních skupin – evrop-
ská včela, asijská včela a africká včela. Ame-
rická včela neexistuje, včely byly do Ameriky 
importovány. Ale když se evropská a africká 
včela pokřížily, tak vznikla tzv. bodavá včela. 
Africké včely jsou více agresivní, ale mají 
velkou snůšku medu, evropské jsou mírné a 
tak se výzkumníci domnívali, že křížením 
těchto dvou vlastností budou americké včely 
mírné s velkou snůškou medu. No stal se však 
pravý opak, snůška amerických včel je miz-
erná a ke všemu jsou agresivní!“  
„ Laik si myslí, včela jako včela!“ 
„ Tak před 50 až 100 lety tu byla tmavá včela 
nigra, dole na jihu Itálie a Španělska převažuje 
vlašská včela, rakouské země měly  kraňskou 
včelu a tato včela se rozšířila prakticky po celé 
Evropě. Je to mírná včela, není tak bodavá              
a opět je jí mnoho druhů.“  
 „Jaký je mezi včelami rozdíl? Je to 
v chování včel, v jejich vzhledu?“ 
„Vlašské včely jsou žluté a kraňské medonos-
né včely, které chováme i tady v Šenově, to je 
ta typická hnědavá včelka, má dobrou snůšku 
a není agresivní.“  
„A jak je to s včelí královnou? Můžete si ji 
někde objednat?“ 
„Ano, můžete si ji objednat buď ve výzkumném 
ústavu, nebo přímo od pěstitelů, kteří se tím 
zabývají. Poslední možnost také je, matku si 

vypěstovat ve svém úlu. Šestihranné buňky 
včel mají určitou výšku a včely, které jsou bez 
královny, tak jednu mladou včeličku krmí delší 
dobu mateří kašičkou, vyvine se velká včela – 
matka a ta zůstává v úlu a zachovává rod,  
protože jen tato „včelí královna“ je schopna 
klást vajíčka . Někdy se stane, že mohou být 
na přechodnou dobu v úlu dvě matky, ale 
většinou jedna z úlu vyletí a vezme s sebou 
pár dělnic, většinou starších včel a včelař tím 
přijde o výnos, protože včely si na cestu na-
berou med, aby přežily. Dal se dříve i takový 
roj odchytit, dnes však pokud nezjistíte původ 
takového včelstva, tak se celý roj musí utratit. 
Je to hlavně z důvodů nemocí včel. Není 
prokázáno, z jaké oblasti roj přiletěl. Stalo se, 
že v pásmu za Novým Oldřichovem se objevil 
včelí mor, což znamená konec včelstev.“  
„Jak je to se svatebním letem včel?“ 
„Když koupíte včelí matku neoplozenou, 
necháte ji chvíli se aklimatizovat v novém 
prostředí a ona pak vyletí na svůj svatební let. 
Když je matka oplodněna, tak začne snášet 
dvojí druh vajíček. Jedna vajíčka jsou oplod-
něná, z nich se rodí dělnice a druhá jsou 
neoplodněná a z nich se rodí trubci. Jejich jed-
iná zásluha je oplodnit matku. Trubci se vracejí  
po letu do úlu. Dokud je veliká snůška medu, 
tak je dělnice v úle tolerují, ale jak se zásoby 
potravy tenčí, tak dělnice začínají trubce z úlu 
vyhánět. Trubec nemá žihadlo a nedovede se 
bránit a tak se jich dělnice snadno zbaví. Včela 
nežije dlouho, její život trvá asi 50 dní. Je ale 
rozdíl mezi letní a zimní včelou. Zimní včela se 
začíná nabalovat tukovými polštářky a dokáže 
přežít zimu a její život trvá déle. Je to zařízeno 
velice důmyslně, aby včelstvo přežilo zimu bez 
újmy. Skutečný stav včelstva se zjišťuje               
1. května, to je doba, kdy zimní včely jsou již 
pryč a jsou nové letní včely a dá se již usoudit 
na sílu včelstva.“  
„Jaké je rozdělení včel v úle?“ 
„Je tam jedna matka, pak včely dělnice, které 
mají zakrnělé orgány, jedině když matka ode-
jde, tak se může u jedné stát, že orgány se 
trochu rozvinou a začne snášet vajíčka, ale 
z nich se většinou narodí trubci. Dělnic na jaře 
bývá 10 až 15 tisíc a v červenci a začátkem 
srpna už jich může být až 50 tisíc i více.“  
„Jak vlastně obhospodařujete svá včelstva, 
aby byla silná snůška medu?“ 
„Někteří včelaři s včelkami kočují, mají včelař-
ské vozy s úly, které se převáží, třeba podél 
řepkových polí, ze kterých je veliká snůška 
medu. I když řepkový med má tu nevýhodu, že 
rychle krystalizuje -  rychle tuhne. Je to světlý 
med a včelaři, aby předešli cukernatění, tak 
med míchají a med krystalizuje jemně a dá se 
potom velice dobře roztírat, je vláčný a dobře 
se prodává. Dalším druhem je luční med 
z rostlin, potom zlatý med – to je lipový a lesní 
- medovicový med . Na jehlice lesních stromů, 
nebo na javorové listy a další stromy nasedají 
mšice a červci, kteří  se zde krmí, pak vylučují 
medovici a tuto sladkou šťávu včely sbírají. 
Lesní med je mezi včelaři ceněný nejvíce. Med 
se stáčí pomocí odstředivé síly, plásty se musí 
odvíčkovat, protože včely med zanesou vos-
kem. Včelař musí škrabkou odstranit vosk, 
med se nechá vyčeřit, aby se  zbavil zbytků 
vosku a dál už se neupravuje. 
Včelí vosk včelař shromažďuje, vykupují ho 
různé organizace, nebo si z něho můžete ne-

chat udělat nové včelí plásty. Dalším produk-
tem je propolis. Včely sbírají ze stromů smolné 
části, protože si potřebují občas zacelit poško-
zené plásty. Vosk, který včely vylučují samy, 
používají na zavíčkování medu a propolisem 
zalepují malá poškození a otvůrky v plástech. 
Propolis je vlastně pryskyřice z různých stromů 
a z hlediska léčebného je velice vyhledávaným 
produktem, bohužel má jedinou nevýhodu a to, 
že má vždy nestejné složení .Posledním vče-
lím produktem je mateří kašička. Ta slouží        
k výživě larviček po dobu 70 dnů.“  
„Jak dlouho už se věnujete svému 
„včelímu“ koníčku?“ 
„Asi od sedmdesátých let, kdy mě k tomuto 
přivedl kamarád z mého pracoviště a pozval 
mě na návštěvu svých včelstev do Jablonného 
v Podještědí. Podivil jsem se, že tento včelař 
má ve včelíně gauč. Vysvětlil mi, že při příjem-
ném bzukotu včel, vůni medu a vosku si nejlé-
pe odpočine. Málokterý včelař ale má ve svém 
včelíně gauč, přesto si duševně odpočine, 
když pozoruje včely, jak se vracejí do úlu 
s množstvím žlutého, bílého nebo jinak zbarve-
ného pylu. Pracovitost včel může být dobrým 
příkladem i pro nás. Rok nato jsem se přihlásil 
do místního svazu včelařů. Původně jsem za-
čínal s úly koupenými, družstva, která se zabý-
vají výrobou, nabízejí nepřeberné množství, 
ale nyní si úly již stavím sám. Začínal jsem          
s úly tzv. zadováky, úl má zezadu okénko a 
kleštěmi se tahaly rámky ven. Bylo to dost 
pracné. Nyní je již tak devadesát procent úlů 
přístupných seshora. Typy odklápěcí, nebo 
odkládací. Jsou to nástavbové úly, se kterými 
je snadná manipulace. Včely potřebují také 
dostatek prostoru, protože když se tísní, tak se 
začínají rojit. Včelař se musí postarat o pohodlí 
svých včel.Včely dříve žily v dutinách stromů, 
lidé většinou uřízli strom a s celým včelstvem 
si ho přinesli domů. Tímto způsobem se včely 
dlouho pěstovaly, než se přišlo na to, že se 
dají udělat různé rámky a celý úl. Na zimu se 
také musí včelař postarat. Ke konci podzimu 
už nic nekvete a navíc jim včelař vytočí med. 
Nemají skoro nic a aby neumřely hlady, tak se 
krmí cukerným roztokem. Do okurkové láhve 
se nasype cukr, zalije vodou, láhev se otočí a 
dá se pod ní prosakovací víčko. Včely si roztok 
zanesou do plástů, zatáhnou voskem a celou 
zimu z tohoto žijí.Postupně vyjídají plásty a 
když se dostanou nahoru, už bývá jaro. A vše 
začíná nanovo….  
 
„Moc děkujeme za pěkné vyprávění a přeje-
me mnoho krásných  „medových“ úspě-
chů.“ 
 
Milena Kramářová, Drahomíra Liptáková  

Láska ke zvířatům 
CHOVATEL VČEL – ING. JOSEF BRÁZDA 
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Kamenický Šenov včera a dnes… 

Dům č.p. 244 - bývalé dílny Ing. Pavlína Prokopová 

VÝROČNÍ SCHŮZE KLUBU DŮCHODCŮ 
 V KAMENICKÉM ŠENOVĚ 

 
 V úterý 23. února 2010 proběhlo výroční hodnocení činnosti KD 
za přítomnosti místostarostky paní J. Bouchalové a vedoucí kultury 
Města Kamenický Šenov paní K. Ditterové. 
Kritickou hodnotící zprávu přednesl předseda J. Čižinský. Zprávu          
o hospodaření KD předložila K. Minářová, která také schůzi řídila. 
Revizi hospodaření provedla a její výsledky sdělila M. Hloušková. 
Volba nového výboru proběhla písemně s následujícím výsledkem: 

Josef Čižinský – předseda 
Josef Pícha – místopředseda 
Květa Minářová – hospodářka 
Inka Kramperová – kulturní potřeby KD 
Marie Hloušková – revizor účtů 
Ing. Malý a V. Oberraiterová jsou v záloze pro mimořádné akce 

a z nich vyplývající úkoly. 
Zástupkyně Městského úřadu ocenily společenskou důležitost KD 
pro život města, poděkovaly za spolupráci a prohlásily, že se těší 
na dobrou spolupráci i nadále. 
Celá výroční schůze probíhala tradičně v přátelském duchu a dobré 
náladě, k čemuž jistě přispělo i skvělé občerstvení, o něž se posta-
raly členky KD z osobních zásob. 
           Vlasta Kafková 

TRADIČNÍ OSLAVA MDŽ  
V KLUBU DŮCHODCŮ KAMENICKÝ ŠENOV 

 Nově zvolený výbor KD pojal oslavy Mezinárodního dne žen velkoryse 
– můžeme říci, že i v širším územním měřítku. 
Připravil je na 2. března 2010 v motorestu „U Koně“ na Práchni. Kromě 
projevu a pohoštění byl zajištěn i kulturní program. Třešničkou na dortu 
byla účast starosty J. Andrysíka, jenž v doprovodu paní K. Ditterové popřál 
přítomným seniorkám k svátku žen a s úsměvem předal kytičku. To bylo 
všem obdarovaným velice milé. 
 Proslov k MDŽ přednesl předseda KD J. Čižinský. Členové KD Alois a 
Helena Bělotovi předvedli humornou scénku. Děti ze šermířského kroužku 
v České Kamenici vystoupily s ukázkou svého šermířského umění. 
Atmosféru celé, kulturně pojaté akce KD doplňovala hudba našeho 
dvorního muzikanta pana J. Měkoty. Dále patřičná výzdoba sálu a výborná 
večeře, za což musíme poděkovat vedení a personálu motorestu. 
 Nový výbor KD se opravdu rozmáchl. Pozval seniory z Nového Boru, 
z České Kamenice i nečleny KD z Kamenického Šenova. Paní Inka 
Kramperová připravila pro každého návštěvníka oslavy malý dárek 
v podobě roztomilého svícínku. Bylo to příjemné překvapení a díky Ince za 
to. Otcem myšlenky takto pojatého MDŽ byl místopředseda KD J. Pícha. 
Zajišťoval organizaci. Proto je nutné jeho podíl na úspěchu celé akce 
ocenit. A kolik že seniorů prožilo výše popsané společenské odpoledne? 
Bylo jich přes sedmdesát. To bylo více, než se čekalo. Účast byla největší 
odměnou KD v Kamenickém Šenově. 
             Vlasta Kafková 
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Přehled nových knih 
Dlouho očekávaný titul: 
DAN BROWN – ZTRACENÝ SYMBOL 
 
Naučné 
Hýblová A.B. - Sluneční znamení 
Friedrich V. - Přírodní kámen 
Bartimeus P. - 100nej léčivých potravin 
Marková G. - Košíkářství 
Oerter W. - Rukopisy z Nag Hammádí 2 
Lyne Ch. - Shakespeare a jeho svět  
Krumlovská O. - Věřte nevěřte 
 
Česká tvorba 
Kožík F. - Blázny živí bůh 
Korner V. - Smrt svatého Vojtěcha 
Komárek M. - Objevy redaktorů MF Dnes 
Pavel J. - Jak jsem prošustroval majlant 
Vašíček A. - Návrat strážce duší 
Junek V. - (Ne)návraty Adiny Mandlové 
Moučková K. - Marta Kubišová 
Slavíček J. - Zvonění klíčů 

Šmíd Z. - Předposlední trubadúr 
Kachlík A. - Nepovedené lásky 
 
Detektivní žánr 
Clark M.H. - Pamatuj na mě 
Deaver J. - Kříž u cesty 
Mc Bain E. - Štědrý večer v 87. revíru 
James P. - Hon se smrtí 
Cussler C. - Ďáblův dech 
Francis D. - Živá investice 
 
Romány 
Garwood J. - Oheň a led  
Sheldon S. - Hvězdy svítí z výšky 
Ellis R. - Deník plejboje nad hrobem 
Piper D. - 90 minut v nebi 
Sheldon S. - Nebezpečí pravdy 
 
Pro děti a mládež 
Turner T. - Praštěné vynálezy 
Turner T. - Spisovatelé a jejich tlustopisy 
Švandrlík M. - Vodník Fanda 

Miler Z. - Krtek a vánoce 
Blyton E. - Záhada zelené rukavice 
Erben K.- Pohádky 
Brezina T. -Smrtící souboj 
Němeček J. - Nádherné příběhy Čtyřlístku 
Lada J. - Pohádkové dárky Josefa Lady 
Grossman L. – Mágové 
Peroutková I. - Kouzelné dobrodružství s pa-
pouškem 
 

Krásné počtení přeje  
Vaše Městská knihovna 

 
 

NAVŠTIVTE NOVÉ WWW. STRÁNKY 
MĚSTSKÉ KNIHOVNY 

 
 Městská knihovna má své webové 
stránky, na kterých se dovíte plno zajímavostí 
a novinek, můžete zde listovat v přehledu 
nového knižního fondu knihovny, sledovat své 
čtenářské konto, sledovat různé akce a 
výstavy, které knihovna pořádá. 
 
http://www.knihovnaksenov.webk.cz/  

SKAUTSKÝ ODDÍL STŘELKA 

 Náš oddíl je nyní součástí skautského 
střediska Klíč Nový Bor, ale scházíme se pra-
videlně v šenovské  klubovně. Některé akce 
podnikáme s borskými skauty společně, pře-
devším letní tábor, nejlepší akci celého roku.  
V oddíle je 15 mladších dětí (vlčat a svět-
lušek), se kterými jsme se loni v zimě brodili 
sněhem, krásnou pohádkovou přírodou, na 
Jedlovou. Na jaře a na podzim jsme 
vyzkoušeli své kuchařské umění a vařili jsme 

ve starém lomu v kotlíku buřtguláš. Chutnal 
výborně.  
 Stopovali jsme borská vlčata do Prysku a 
dobývali Střední vrch. Plánovali jsme výpravu 
do Lesního divadla ve Mlýnech, ale nakonec 
jsme tam ani nedošli. Zdrželi jsme se totiž 
opékáním buřtů a prozkoumáváním blízkého 
převisu.  
 V říjnu jsme strávili víkend s kamarády 
skauty v jejich klubovně v Litvínově a 
navštívili hrad Větrov v Mostě. Do klubovny za 
námi přišel Mikuláš s úžasnou čerticí a 
nadílkou pro hodná vlčata a světlušky. A my 
zase o Vánocích nadělovali lesním zvířátkům 
na Vlčí skále různé pamlsky. Přivezli jsme do 
našeho města Betlémské světlo a předávali 
zde jeho poslání. 
 Letní tábor jsme postavili v Chřibské, a 
ačkoliv nám týpí celých čtrnáct dní téměř neo-
schla od deště, a sluníčko jen občas vykouklo 
za mraky, prožili jsme každý den naplno. 
Stále vzpomínáme na soutěže a hry, výlety, 
rozcvičky a „polárkáč“ , společné večery              
u ohně a noční bojovky.  Na vynikající táboro-

vou kuchyni a spoustu legrace s kamarády.  
A také jak jsme byli pyšní na rodiče, kteří si 
spolu o návštěvním dnu zasoutěžili na lanové 
dráze. 
Letos v květnu nás čeká okresní Závod vlčat 
a světlušek, pilně se na něj připravujeme.  
 Pokud chcete o našem oddíle vědět víc, 
podívat se na fotografie z výprav a schůzek, 
navštivte naše stránky na internetu – 
www.strelka.estranky.cz.  
     Saša  Matysová 

Zprávy z knihovny 

POZVÁNKA DO MUZEA 
 
 Sklářské muzeum Kamenický Šenov srdečně zve k první 
letošní výstavě s názvem „Setkání“, která představí průřez 
tvorbou rytce Jiřího Tesaře. 

Výstava potrvá od 3.4.do 30.5.2010. 
 
Na Vaši návštěvu v nové sezóně se těší zaměstnanci muzea. 

Blueberry hill, návrh J. Vobr, provedení J.Tesař, 2009 

Upozornění na změnu otvírací doby v novém roce: 
duben – říjen, úterý – neděle, 10.00 – 16.00 hod 
listopad, pondělí – pátek, 10.00 – 16.00 hod 

11.12. – 19.12., 10.00 – 16.00 hod (vánoční výstava) 
Po předchozí dohodě také mimo uvedený čas. 

http://www.knihovnaksenov.webk.cz/
http://www.strelka.estranky.cz
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POZVÁNKA  
NA KONCERT 

 Kino Hvězda je úplně ideálně uzpůsobeno na 
pořádání hudebních a divadelních koncertů. Já jsem 
tam uspořádal s poměrně dobrým ohlasem již 3x  tzv. 
MUZIKÁLY – 11. března 2005 – zamilované písně 
k Lucii Bílé – „Láska je láska“. 
 2. prosince 2005 – Muzikál v Kině – spolu 
s Veronikou Pohůnkovou, Sylvií a Michaelou Steinero-
vou a Víťou Synyčenkem, dětmi ze ZŠ. 
A třetí byl velmi krásný pořad „Zlatý slavíček 2009“ – 
děti ZUŠ z Č. Kamenice a ZŠ Kamenický Šenov. 
 Letos v květnu – 7. května 2010 budeme s dětmi -  
zpěváčky a šoumeny pořádat další koncert s písněmi 
ke Dni matek o pohádkách a o lásce. Moc se těšíme a 
srdečně zveme.  

Ota Vejskal 

obrázek kino Hvězda, autor Ota Vejskal 
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Cyklosport JIKO a Biatlon klub Manušice pořádají 
 

8.ročník Běhu Kamenickým Šenovem 
Závod je zařazený do Okresní běžecké ligy 2010“O pohár Českolipského deníku“ 

P R O P O Z I C E 
 
Všeobecná ustanovení: 
Pořadatel: Město Kamenický Šenov, Technické provedení: Biatlon Klub 

 
Datum konání : 8.5.2010 

 
Místo konání: Kamenický Šenov – Prácheň, základní škola. 
Informace: Jan Půlkrab, Švermova 739,K. Šenov 47114,tel. 487767014 
mobil 777719241/4, www.kamenicky-senov.cz, 
www.bkmanusice.estranky.cz  
janpulkrab@seznam.cz, 
sarkapulkrabova@seznam.cz 
Startovné: dospělí 50,- Kč, dorost 30,- Kč, děti 10,-Kč. 
Ubytování: pořadatel nezajišťuje. 
Pojištění: závodníci a jejich doprovod se zúčastňují na vlastní nebez-
pečí, organizační výbor proto doporučuje uzavření vlastní pojistky. 
Zvláštní opatření: pro parkování bude vyhrazen prostor. 
 
Technická ustanovení: 
Prezentace: 9 – 9,50 hod. pro kategorii žáci, ostatní 15 min. před st. 
časem. 
Soutěžní pravidla: závodí se dle platných pravidel Atletického svazu. 
Věkové kategorie: žactvo, dorost, dospělí dle kategorií platných pro rok 
2009. 
Vyhlášení výsledků: žactvo a dorost v průběho závodu, dospělí po        
doběhu 
hlavního závodu. 
Ceny:věcné ceny pro první tři závodníky v kategorii 
Časový program závodu: 
start první kategorie žactva v 10.00hod 
start hlavního závodu ve 11.30 hod. 
Místo startu:Kamenický Šenov – Prácheň,u budovy základní školy 
 
Tratě:většinou asfaltový povrch 
ředitel závodu: Jiří Pilný 
předseda org. výboru Jan Půlkrab 

Kategorie a časový program 
Start-hod. kategorie   ročník narození trať – m 
 
10.00 dívky do 5 let   2005 a ml.  100 m 
10.00 chlapci do 5 let   2005 a ml.  100 m 
10.10 žákyně do 7 let  2003 – 04  200 m 
10.10 žáci do 7 let   2003- 04  200 m 
10.20 žáci do 9 let   2001 – 02  500 m 
10.20 žákyně do 9 let  2001 – 02  500 m 
10.30 žáci do 11 let   1999 – 00  1000 m 
10.30 žákyně do 11 let  1999 – 00  1000 m 
10.40 mladší žákyně   1997 – 98  1000 m  
10.40 mladší žáci   1997 – 98  1000 m 
10.50 starší žákyně   1995 – 96  1000 m 
10.50 starší žáci    1995 – 96  2000 m 
10.50 dorostenky    1991– 94  2000 m 
 
11.00 vyhlášení výsledků  žákovských kategorií 
 
11.30 dorostenci    1991 – 94  6000 m 
11.30 juniorky    1989 -  90  6000 m 
11.30 muži  do 39 let   1971 – 88  6000 m 
11.30 muži do 49 let   1961 – 70  6000 m 
11.30 muži do 59 let   1951 – 60  6000 m 
11.30 muži  60 let a st.  1950  a st.  6000 m 
11.30 junioři     1989 – 90  6000 m 
11.30 ženy do 35    1976 – 88  6000 m 
11.30 ženy nad 35 let  1975 a st.  6000 m 

DĚTI, RODIČE A  VŠICHNI  OSTATNÍ  LIDIČKY  SE  SMYSLEM  PRO  HUMOR  
 

ZVEME  VÁS  NA 
KOLOBĚŽKIÁDU 

 

KTERÁ  SE  USKUTEČNÍ  VE  ČTVRTEK  
22.4.2010  v 16 HOD.   

NA  PARKOVIŠTI  U  PANSKÉ  SKÁLY 
Co na vás čeká : - soutěže zručnosti 
       vědomostní soutěže    

spousta legrace 
možnost jízdy na kolečkových bruslích  
(je potřeba mít přilbu a chrániče).    

 
Koloběžku zapůjčíme, pokud máte vlastní, můžete na ní přijet. 
Těšíme se na vás –  ZŠ a MŠ  Prácheň.              

  
 
Akce proběhne za spoluúčasti města K. Šenov  a dopravní policie Č. Lípa. 

http://www.kamenicky-senov.cz
http://www.bkmanusice.estranky.cz
mailto:janpulkrab@seznam.cz
mailto:sarkapulkrabova@seznam.cz
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ŠKOLSTVÍ 
BENEFIČNÍ KONCERT  

PRO SKLÁŘSKOU ŠKOLU 
 
 V sobotu 6. března se uskutečnil bene-
fiční koncert pro Sklářskou školu. Koncertu se 
zúčastnilo přes 180 návštěvníků a benefice 

přinesla výtěžek 
téměř 29.000 Kč. 
Přípravy této akce 
začaly už v lednu 
a nápad se zrodil 
v hlavách dvou 
mužů a protago-
nistů dvou vystu-
pujících kapel 
Petra Lose ze 
skupiny Lingers a 
Milana Krajmera z 
„Tahem zapni“ 
Požádala jsem je 
o rozhovor: 
 

Jaký je vlastně Váš vztah ke Sklářské ško-
le? 
Milan Krajmer: Jsem bývalý absolvent této 
školy z roku 2000, navíc ředitel ak.mal. Fran-
tišek Janák byl můj profesor.  
Petr Los:  K šenovské škole mám nyní vztah 
jako rodič, protože do prvního ročníku začala 
letos chodit moje dcera. Tuto školu si vybrala 
již na základce v osmé třídě. S manželkou 
jsme mysleli, že půjde v našich „hudebních 
šlépějích“, ale rozhodla se pro výtvarničinu a 
my jsme tomu rádi. Mně během dne 
otevřených dveří škola též učarovala svým 
zvláštním prostředím a překrásnými umě-
leckými objekty.  
Kdysi jako malé dítě mě vzali dědeček 
s babičkou do Šenova ještě vlakem na výlet. 
Cílem bylo sklářské muzeum. Tento zážitek 
ze zvláštní krajiny v kopcích, kam malý vláček 
šplhal téměř dvě hodiny konfrontovaný 
skleněnou krásou mám dodnes uchovaný ve 
svých vzpomínkách. Pokud v médiích hovořili 

povětšinou výtvarníci o jakémsi geniu loci této 
školy, vnímám to s nimi stejně a od prvního 
okamžiku, kdy jsem do školy vkročil. Toto 
místo působí svou drsností  a rozervaností na 
lidskou duši a ta se této chmuře brání vzni-
kem krásných tvarů a barev. Že jde o oprav-
dovou skrytou sílu, dokazuje mnohaletá histo-
rie této školy, která i v letech bídy dokázala 
školu znovu zvednout z prachu. Byla to síla i 
morální, která se v poslední době bohužel 
někam vytrácí. 
 
Jak vnímáte dění kolem školy 
v současnosti? 
Milan Krajmer: Snažím se sledovat tuto           
šachovou partii a je zřejmé, že o výsledku 
posledního tahu zdaleka není rozhodnuto.  
Těší mě zájem Prahy, těší mě zájem světa a 
všech, kteří, ať už pomocí internetu a nebo 
jiným způsobem, školu podporují. 
Věřím, že se najde takové finanční zajištění, 
které pomůže naši nejstarší sklářskou školu 
na světě v našem sklářském městě udržet 
dalších bezpočet let.   
Petr Los: Zpočátku s velkou lítostí a smut-
kem. Cítil jsem tyto pocity i ze své dcery.              
Nejprve jsem vůbec nevěděl, oč běží. 
Obrovskou sílu a naději však do mne vlila 
studentská demonstrace. Nejsem jako           
patetický, ale když se lavina studentů 

s barevnými transparenty pohnula a vyrazila 
k Panské skále, měl jsem mokré oči. Říkal 
jsem si, že přece není možné, aby si úředníci 
placení z našich daní dvacet let po revoluci 
z nás dělali doslova srandu a našimi dětmi 
šoupali z místa na místo, od učitele k učiteli, 
podle svých vylhaných pseudostatistik. Od 
začátku jsem byl přesvědčený, že se za jejich 
rádoby fundovanými ekonomickými řečmi 
přetékajícími spravedlností, starostlivou péčí 
hospodáře a dalšími bláboly, zcela prozaicky 
skrývá lobbing, “kamaráčoft” a snaha pře-

sunout finanční prostředky na jiné, jim 
příjemnější kapitoly jako jsou tunely 
v rozpočtech zvané MS v lyžování, Dětská 

(Pokračování na stránce 17) 

 Ano i Rytířský skok, nebo-li Skála smrti 
může vystupovat v divadle. Vysvětlím. Náš 
ochotnický spolek NOPOĎ (Novoborské Pro-
zatímní Osvobozenecké Divadlo) pořádá kaž-
doroční soustředění, to kvůli studiu nových 
her, divadelních technik i  poznávání okolní 
krajiny kam vyrážíme na krátké výlety.  
 Při posledních setkáních mnohé z nás 
uchvátily plastiky vytesané do skal v okolí  
Mařenic a Kunratic, ale výlet ke Skále smrti 
mezi Kunraticemi a Lindavou nám doslova  
vyrazil dech. Většina z nás byla ohromena při 
prohlídce Rytířského skoku, který znázorňuje 
pověst o prchající panně před zlým rytířem. 
Příští rok to bude rovných sto let co tento reli-
éf vytesali Karel Beckert a Karel Bundesmann 
do této skalní stěny. Pověst o níž nám skála 
vypráví je však mnohem starší.  
 Atmosféra místa nás přiměla k dalšímu 
studiu pověstí našeho kraje, a celé snažení 
vyústilo  v divadelní hru o boji dobra a zla, o 
životě na jednom cvikovském mlýně, kde mly-
nářská dcerka Alenka dospěla v krásnou sleč-
nu. O rytíři Zlořádovi, který chce Alenku do-

stat stůj, co stůj. O Kunratickém skřítkovi, kte-
rý nás celou hrou provede a o mnohých dal-
ších postavách, které nás přenesou v čase          
o pár století zpět, kdy v našem kraji byly jen 
zalesněné hvozdy, v údolích bezedné bažiny 
a vládu nad krajem měl loupeživý rytíř Zlořád. 
V těchto dobách vznikaly pověsti o pokladu 
nedozírné hodnoty v jeskyni na hoře Klíč,             
o lesních vílách, které každého utancovaly         
k smrti v okolí Jezevčího vrchu (Limberku), 
zvlášť v době kdy kvete známá měsíčnice vy-
trvalá, která již svou vůní každého omámí. 
Kdy se pán ze Svojkova i s koněm utopil v ba-
žině při lovu jelena, nebo kdy rytíř Mikeš pro-
hrál svá stáda, když hrál v kostky s pastýři. . .  
 A premiéra? Premiéra bude v pátek          
9. dubna v 19 hod. V novoborském divadle.  
 Přijďte se pobavit, poučit a držet palce 
Dobré paní Lužických hor, aby vše dopadlo 
dobře. Jistě toto téma bude zajímavé i pro dě-
ti, tam jsme stanovili hranici od deseti let.         
Těšíme se na Vaši návštěvu.  
    
  Za Nopoďáky zve Vít Chalupníček 

Rytířský skok v divadle? 

Milan Kramer 

Petr Los 
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olympiáda a podobné akce. Po tom, co nás 
přímo na ministerstvu školství ujistil eko-
nomický ředitel, že ministerstvo žádné slu-
čování nepodporuje, mi došlo, v jaké gubernii 
to žiju. Naprosto skvěle na mě naopak zapů-
sobil ohlas veřejnosti a odborné obce, 
významných umělců, který jasně poukázal, co 
si myslí o přístupu některých krajských rad-
ních. Radnímu pro školství chci jenom 
vzkázat: Pane Cikle, už si konečně odepněte 
lyže a přestaňte si pohrávat s námi a našimi 
dětmi. Nejsme žádní hlupáci a informace si 
umíme opatřit. Pokud se budete dál řídit 
příslovím „Pán Bůh vysoko, car daleko“, tak 
daleko nedojdete.  
 
Jaký máte pocit z právě dokončené bene-
fice. Stalo se během příprav, že Vás něco 
zaskočilo ať už v negativním či pozitivním 
slova smyslu? 
Milan Krajmer: Benefice z mého pohledu 
dopadla nečekaně dobře, účast překonala          
o 80 prodaných vstupenek mé skeptické oče-
kávání ;).  
Po dobu příprav mě naštěstí krom počasí  
nezaskočilo nic, co by si zasloužilo, abych se 
o tom zmínil. 
Petr Los: Přiznám se, že jsem se té 
návštěvnosti v těchto končinách trochu bál. 
Nakonec však mnohonásobně předčila naše 
očekávání. Byl jsem mile překvapen tím, že 
školu přišli podpořit i starší ročníky. Myslím, 
že odjakživa berou tuto školu za svou a vědí, 
že s ní by odešlo „něco“, co je s tímto krajem 
nerolučně spjato po celá léta utváří jeho bar-
vitou podobu. Z benefice mám skvělý pocit, 
hudebně to myslím docela vyšlo a všem         
kapelám i panu zvukaři bych chtěl znovu moc 
a moc poděkovat, že nás neodmítli. Jediný 
negativní pocit mám z paní Bartoňové, 
náměstkyně ministryně školství. Myslím, že 
trochu nepochopila, oč v této akci běží a kam 
vlastně přijela. Protože ji znám již delší dobu, 

ani mě nepřekvapila.  
 
Jak vnímáte složení návštěvníků akce? Na 
jednu stranu přišlo hodně mladých lidí, 
nechyběli ani představitelé té nejstarší 
šenovské generace, kteří přes náledí, 
špatné spojení a pozdní hodiny neváhali 
akci navštívit, aby podpořili školu ve svém 
městě, na druhé straně kromě bývalého a 
současného starosty města nepřišel nikdo 
ze současných zastupitelů. 
Milan Krajmer: Rozmanitost věkového roz-
hraní návštěvníků mě potěšila, odpovídá to 
generačnímu rozsahu působnosti této 
výjimečné školy v našem městě. 
Každý, kdo se o naši školu zajímá, tak tomu 
náš hudební večírek neunikl a věřím, že kdo 
se nedostavil, tak má pro sebe omluvitelné 
osobní důvody! V takových případech je tra-
dice, historie a dobročinnost lichá. 
Petr Los:  Znovu mi nezbývá nic jiného, než 
poděkovat všem návštěvníkům za skvělou 
atmosféru, kterou nám muzikantům vytvořili. 
A vážení zastupitelé? Asi měli spoustu jiných, 
důležitějších věcí na práci. Třeba přijdou 
příště? 
 
Jste spokojeni s návštěvností a výtěžkem, 
splnilo to Vaše očekávání? 
Milan Krajmer: S výsledkem jsem nad míru 
spokojený a výrazně to předčilo mé 
očekávání.  

Petr Los:  S návštěvností jsme byli (já i Milan 
Krajmer) spokojeni nadmíru. Viděl jsem tam 
hodně lidí z Lípy, Boru i Šenova, kteří vyrazili 
na tuto akci a já doufám, že jsme je 
nezklamali nebo neotrávili. Chtěl bych je jako 
příznivce školy poprosit: „Vydržte a zachove-
jte škole přízeň. Teď to potřebuje jako nikdy 
jindy. Nenechme polovzdělance zničit, co naši 
prarodiče a rodiče budovali desetiletí.                
Nenechme si navíc od podobných lidí vnutit, 
že je to pro naše dobro“. 
 My jako hudebníci bychom v sérii kon-
certů rádi pokračovali. Mezi jinými již zazněl 
nápad na uspořádání tentokráte vážnohudeb-
ního koncertu. Začal jsem již oslovovat něk-
teré hudebníky a oni s nápadem souhlasí. 
Takže uvidíme... 

Milan Krajmer: Chtěl bych tímto poděkovat 
dalším zúčastněným, bez kterých si us-
pořádání benefice nedokážu představit. Rád 
bych zmínil za město paní Ditterovou, za 
Sdružení přátel školy paní Kronďákovou, pro-
fesorstvu za pomoc s plakáty a Vám všem co 
jste se benefičního koncertu zúčastnili              
a doufám, že už nebude v budoucnu nutné 
podobné akce na záchranu historického    
sklářského dědictví našeho města pořádat. 
 

Děkuji za rozhovor 
Kateřina Ditterová 

(Pokračování ze stránky 16) 

PRACOVNÍ POBYT STUDENTŮ Z PARTNERSKÉ ŠKOLY V RHEINBACHU NA SUPŠS V ROCE 2010 

 Od 15. února do 7. března 2010 jsme v naší škole tradičně hostili 
skupinu studentů z partnerské školy Berufskoleg v Rheinbachu.         
Němečtí studenti vytvářeli pod vedením českých učitelů kresebné stu-
die a hliněné modely a učili se vyrábět formy na tavení skla. Učili se 
také nakládat formy sklem. Po vytavení si tyto skleněné plastiky odve-
zou naši přátelé do Rheinbachu. Němečtí studenti si rovněž vyzkoušeli 
tisk ze skleněné desky. Studenty během pobytu navštívil přítel a pod-
porovatel obou spřátelených škol pan Helfried Glössner, s kterým se 
němečtí studenti zúčastnili tradičního masopustu v Kravařích, kam je 
dopravili svými auty učitelé a členové spolku Sdružení přátel Rheinba-
chu. Němečtí studenti se rovněž  již tradičně zúčastnili  turnaje 
v kuželkách pořádaného tímto spolkem. 
 Hostující studenti vykonali během svého pobytu exkurzi do firmy  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Preciosa Lustry a do sklářských muzeí. Zúčastnili se také školního  
zájezdu do Prahy na výstavu švédského skla. O víkendech vykonali 
několik výletů do okolí Kamenického Šenova.  
 Výměnný pobyt německých studentů se uskutečnil na základě pro-
gramu Leonardo, v rámci kterého na podzim roku 2009 pobývali naši 
studenti již po páté v Rheinbachu. Tyto studentské výměny jsou             
velikou příležitostí pro žáky a učitele obou škol navzájem se poznávat 
a získávat nové odborné znalosti a zkušenosti. V městské knihovně 
probíhá výstava vitráží, které žáci naší školy zhotovili na své stáži 
v Rheinbachu. 
 

ak. mal. František Janák 
ředitel SUPŠS 
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 V tomto čísle šenovských listů jsme 
oslovili další skupinu šenovského žactva, ten-
tokrát žáky devátých ročníků. Důvodem je 
fakt, že od 22. dubna probíhá první kolo          
přijímacího řízení na střední školy a odborná 
učiliště. Následující řádky můžete brát jako 
sondu do smýšlení vycházejících žáků.          
Někteří žáci mají celkem jasno v tom, co 
chtějí v budoucnu dělat, jiní volí studijní nebo 
učební obor podle rady rodičů či starších 
kamarádů, kteří příslušné školy navštěvují. 
Jiní dle volby svých kamarádů - spolužáků, 
občas podle města, ve kterém by chtěli       
studovat, někteří (možná) volí cestu ne-
jmenšího odporu, kdy výběr závisí na slibech 
o žáky již několik let bojujících středních škol i 
učilišť. Ať už jsou příčiny výběru jakékoliv, 
rozhodně všem přeji hodně zdaru, šťastnou 
volbu a hlavně hodně morálních sil 
v následujících studijních letech. 
 A nyní již k položeným otázkám. Co 
očekáváš od přijímacího řízení na Tebou 
zvolenou školu, bojíš se? Pokud ano, 
proč?  
Pro zajímavost a dokreslení náročnosti (nebo 
„nenáročnosti“) přijímacího řízení  uvádím 
v závorce u každého jména školu či obor, 
kam se dotázaný hlásí. 

 
Tereza Blumtrittová (Zdravotní škola Liberec 
– zdravotnický asistent):  Vím, že na školu, 
na kterou bych chtěla, se dělá jen pohovor, 
ale i tak se toho pohovoru trošku obávám. 
Netuším, na co by se mě tam mohli ptát, ne-
vím, jak to chodí, tak jsem na to zvědavá, 
jestli vůbec budu znát odpovědi na jejich 
otázky. 
Denisa Kühnová (SUPŠS Kamenický Šenov): 
Jsem trochu nervózní z pohovoru. Doufám, 
že moje přihlášky dorazí na místo určení.    
Talentové zkoušky jsem zvládla. 
Tomáš Tschakert (Střední podnikatelská 
škola Č. Lípa – řízení firem): Nejvíc se 
obávám, aby přihláška dorazila na místo       
určení (Česká pošta…) a otázek, co 
očekávám od školy a otázek od učitelů 
střední školy, prostě se bojím vyhoření. 
Karolína Sládková (SOU 28. října Č. Lípa – 
servírka): Nebudu dělat zkoušky, jen po-
hovor. Bojím se, že se mě na něco zeptají a 
já nebudu vědět odpověď. 
Michal Švestka (SŠ polygrafická Rumburk – 

grafik):  Očekávám od něj, 
že bude krátký, že na něj 
budu připraven a bude 
v ně j akém dobrém 
prostředí. 
Adéla Dvořáková (SZŠ 
Libverda  Děčín – agro-
podnikání):  Bojím se, že 
mě na školu nevezmou. 
Očekávám zdvořilý přístup 
od nových učitelů, ale i od 
nových spolužáků. Docela 
se bojím i přijímacích 
zkoušek, protože budu 
nervózní a určitě něco 
zkazím. 
Jirka Faltejsek (Střední 
průmyslová škola Č. Lípa 
– informační technologie): 
Obávám se toho, že mě 

nepřijmou, že budu muset jít na pohovor. 
Jan Skála (SOU nábytkářské Liberec – 
truhlář pro umělecké truhlářství a řezbářství): 
Nejvíce se samozřejmě bojím, že mě na vy-
branou školu nepřijmou. Také se bojím 
záludných otázek učitelů. 
Lukáš Humpl (SOU nábytkářské Liberec – 
truhlář pro nábytkové a stavebnické truhlář-
ství): Bojím se případných otázek, které us-
lyším, a také toho, že na ně nebudu umět 
odpovědět. 
Dominik Jansa (SOU nábytkářské Liberec – 
truhlář pro nábytkové a stavebnické truhlář-
ství):  Očekávám, že mě přijmou, protože 
když jsem jim řekl známky, tak řekli, že mě 
přijmou. 
Nikola Třešňáková (SOU 28. října Č. Lípa – 
číšnice): Vím, že přijímací zkoušky se na mé 
podané škole nekonají. 
Filip Černý (SOU strojírenské  Mladá Bole-
slav – autolakýrník, strojní mechanik): Bojím 
se toho, že mě na školu nevezmou, 
očekávám dobrý a zdvořilý přístup vy-
učujících. 
Lucie Minaříková (Euroškola Č. Lípa – 
cestovní ruch): Přijímačky snad dělat nebudu, 
jenom pohovor. Toho pohovoru se až tak ne-
bojím, horší by byly testy. 
Tereza Kaňková (OA Plzeň – zahraniční pod-
nikání): Já přijímací zkoušky dělat nebudu, 
tedy aspoň myslím, ale přijímací pohovor mě 
jistě čeká. Vsadím se, že budu strašně 
nervózní a to určitě nebudu sama. Už teď 
jsem vyklepaná, až bude doma odpověď. 
Jaroslav Barvinský ( SŠ Varnsdorf – infor-
mační technologie): 
Dělat je nebudu a jsem 
rád, protože bych se 
bál, že je nezvládnu. 
Radka Konupková (SŠ 
řemesel a služeb Děčín 
– kuchař): Už jsme 
deváťáci, tak nás čekají 
velké změny. Přijímací 
zkoušky se v tomto 
oboru nekonají. Myslím 
si, že nemám až tak 
špatné známky, takže 
na obor, který jsem si 
vybrala, by mě mohli 
přijmout. Ze střední 
školy strach nemám, 

jenom se trošku bojím nového kolektivu. 
Magda Hedarová (SPŠ Děčín – stavebnictví 
se zaměřením na pozemní stavitelství): Při-
jímací zkoušky dělat nemusím, protože jsem 
nedostala ani jednu čtyřku. Obavy mám ale 
z přijímacího pohovoru, protože nevím, na co 
se mě tam budou ptát. Už mi řekli, že mě při-
jmou. 
Michaela Rališová (SOU 28. října Č. Lípa – 
cukrář): Přijímačky nebudou, dozvím se, jestli 
jsem přijatá písemně  a nebo se budu muset 
dostavit. 
Jan Karsch (SPŠ Č. Lípa – technické         
lyceum): Od přijímacího řízení nic             
neočekávám, protože přijímací zkoušky dělat 
nebudu, ale obavy mám furt, protože se 
může přihlásit dalších 100 žáků s lepším 
prospěchem. Doufám ale, že mě přijmou. 
Pavlína Riedlová (Masarykovo gymnázium 
Plzeň – všeobecným vzděláním proti průměr-
nosti): Jako jedna z mála budu přijímačky 
psát a upřímně z nich mám respekt a možná i 
strach, když to tak řeknu. Bojím se hlavně 
matematiky, ve které nejspíš trochu pohořím, 
ale tím pádem budu muset zazářit v češtině. 
Takže mě do 23. dubna čeká jenom spousta 
učení a nervů. Ať při mně stojí všichni svatí! 
Denisa Ciriaková (Gymnázium Děčín): 
Hlásím se na Gymnázium v Děčíně, kde při-
jímací zkoušky dělat asi nemusím. Na druhé 
škole se přijímací zkoušky dělají a toho se 
trochu bojím. 
Pavel Schwarz (SŠ gastronomie a služeb 
Liberec – hotelnictví):  Z přijímacího řízení 
strach moc nemám, vím, že se hlásí lepší 
žáci než já, ale vím, že mám taky šanci. 
Matěj Nováček (SPŠ Č. Lípa – strojírenství): 
No, jsme zvědavej, jestli je budu dělat. Mám 
z toho docela respekt, řekl bych, že asi 
z matiky. 
Vojta Lang (SOU 28. října – autoelektrikář):  
Já se nebojím, protože je nebudu dělat, jen 
se dozvím 22. dubna, zda mě vezmou.  
Michal Bláha (SPŠ Č. Lípa – technické ly-
ceum): Tam, kam chci jít, se přijímačky nedě-
laj a žáci se berou podle průměru. Ne že 
bych se toho bál, ale úplně jistý to tam 
nemám. 
Bára Šťastná (SZŠ Libverda Děčín – agro-
podnikání): I když přijímací zkoušky dělat   
nemusím, mám stejně strašný strach z toho, 
že mě nepřijmou. Mám pocit, že na pohovoru 
asi zkolabuju. 
 
 Tak to byly názory našich deváťáků.  
 O jejich úspěšnosti Vás budeme 
společně s Mgr. Ivanou Novotnou , výchov-
nou poradkyní, informovat v následujících 
číslech našeho měsíčníku.  
        Petr David 

A zase ta škola ………. 
PTÁME SE … TENTOKRÁT DEVÁŤÁKŮ 
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HISTORICKÝ ÚSPĚCH  
FLORBALOVÉHO DRUŽSTVA ŽÁKŮ ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

 Přestože v letošním školním roce probíhá 
florbalový trénink jen 2x týdně, dosáhli naši 
nejstarší žáci největšího úspěchu za dobu 
trvání florbalového kroužku. Florbalisté, žáci 
8. a 9. tříd, se probojovali z místní náročné 
kvalifikace do okresního kola v Zákupech, kde 
zvítězili a postoupili jako vloni do krajského 
kola. Připomínám, že v loňském roce jsme 
skončili druzí, se stejným počtem bodů jako 
vítězové a prohráli jsme rozdílem skóre. Letos 
jsme si již v září stanovili vysoký cíl. Vyhrát 
krajské kolo a uspět lépe než naši předchůdci 
v roce 2007 v kvalifikaci národního finále. 
Jenže krajské kolo v Liberci připadlo na 14. 
ledna a polovina družstva byla na lyžařském 
výcviku, naštěstí blízko Liberce. Díky bez-
vadné organizaci vedoucích lyžařského 
výcviku se podařilo kluky z hor dopravit do 
Liberce na osmou hodinu ráno. Než jsme 
však s panem Hrebíčkem vyjeli se zbývající 
polovinou hráčů ze Šenova, dozvěděli jsme 
se (ach ty mobilní telefony!), že je mnoho 
hráčů zraněných. Bolavá záda, naražená ruka 
- později se ukázalo, že byla zlomená, na-
tažená třísla a jiné bolístky. Celou cestu jsem 
cítila zklamání, neboť s takto 
„zdevastovaným“ mužstvem nemůžeme            
vyhrát. Byla jsem přesvědčená, že tři roky 
příprav jsou fuč. V šatně TIP SPORT ARÉNY 
však panovala dobrá nálada. Čekala nás dvě 
družstva z Liberce a po jednom z Jablonce a 
Lomnice nad Popelkou. Po prvním vítězném 
zápase 5:2 s Lomnicí jsme se utkali 
s loňskými vítězi, ZŠ Barvířskou. Zápas skon-
čil nerozhodně 3:3, to nás nadchlo.Ted´už 
stačilo jen 2x vyhrát. Po vynikajícím nasazení 
všech -  i „zmrzačených“ - hráčů a za 
obrovské podpory naší lavičky se to povedlo! 
Kluci získali krásný pohár za 1. místo, zlaté 
medaile a hlavně postup do kvalifikace národ-
ního kola. Na vítězný tanec kolem zlatého 
poháru nezapomenu do smrti smrťoucí. 
Vždyt´patříme mezi 10 nejlepších celků                 
základních škol v republice. 
 Kvalifikace národního finále se konala 25. 
února také v Liberci. Naším soupeřem byly 
vítězné celky Středočeského a Hradeckého 

kraje. Věděli jsme, že to bude těžké. Aby-
chom splnili cíl, bylo potřeba alespoň jednou 
vyhrát. V prvním zápase jsme podlehli 
lepšímu soupeři ZŠ Dvůr Králové nad Labem 
3:7. Druhý zápas se ZŠ Kunín však byl již 
naprosto v naší režii a vítězstvím 6:2 jsme 
dosáhli stanoveného cíle. V kvalifikaci národ-
ního finále jsme obsadili nádherné 2. místo. 
Odjížděli jsme spokojeni. 
 K nejlepším hráčům trvale patří útočníci 
Dominik Jansa, Ondřej Mach, obránci Jan 
Karsch,Tomáš Tschakert, Pavel Hauer a 
výborný brankař Michal Švestka. Za úspěchy 
našich florbalistů stojí trenérská práce pana 
Vladimíra Hrebíčka. Děkujeme. 
 Pěkných výsledků dosáhli i žáci 6. - 7. 
tříd, když v okresním kole v Zákupech vybo-
jovali 3. místo. Pochvalu zaslouží Jan Fröm-
mel, Matěj Molnár a Pavel Pavlas. 
Žáci 3. - 5. tříd skončili v okresním kole na 5. 
místě. Nejlepším a přitom nejmladším hráčem 
je František Štraub ze 3. třídy, chválíme 
Dominika Havlase a brankáře Marka Mlade-
nova. 
 Protože tento rok je již definitivně 
poslední, který jsem ve škole prožila, děkuji 
všem dětem (dnes již i dospělým) za nád-
herné zážitky na táborech, za úžasné pocity 
štěstí při vítězstvích, ať již při soutěžích 
dívčích klubů, dopravního kroužku, košíkové 
či florbalu. S dětmi naší školy jsem prožila 
krásný a nezapomenutelný profesní život. 
  S díky vychovatelka Irena Rozšafná 
 
 

Ještě skromný  
florbalový dovětek 

 
 V sobotu 13. března  na závěrečném tur-
naji okresní florbalové ligy náš tým potvrdil 
výsostné postavení v této soutěži. Šenovským 
klukům se pod vedením pana Hrebíčka a paní 
Rozšafné podařilo opět zvítězit (již popáté 
v řadě!). 
 A ještě k dokreslení celkové atmosféry 
postupových kol i týmové spolupráce jsem 

oslovil některé z výše jmenovaných hráčů a 
poprosil jsem je o odpovědi na několik otázek. 
Na atmosféru a zážitky z vítězného krajského 
kola jsem se dotázal osmáků Pavla Hauera a 
Davida Hromádky. „Byl to velice těžký turnaj.“, 
sdělil David. „Stály proti nám velice silné 
týmy, ale naše odhodlání být lepší generace 
před námi a vyhrát pohár pro paní Rozšafnou 
bylo velké! Díky sehranému týmu a 
výbornému gólmanovi Michalu Švestkovi jsme 
dokázali vyhrát. Byl to velice dobrý turnaj.“ 
Pavel doplnil: „Můj nejhorší zážitek 
z krajského kola je ten, že jsme museli 
vstávat brzo ráno na vlak. Já jsem původně 
neměl ani hrát, protože jsem si natáhl během 
lyžařského výcviku třísla. První dva zápasy 
jsem nehrál a začal jsem hrát až poslední dva 
zápasy. V posledním zápase se rozhodovalo 
mezi prvním a třetím mužstvem. Ve finále 
jsme hráli my s Jabloncem a vyhráli jsme a 
hnedka začaly oslavy, které probíhaly celý 
lyžařský výcvikový kurz.“ 
 Ano, to mohu jen a jen potvrdit, někteří 
kluci dokonce nosili vítězné medaile i na             
sjezdovku, jiní s medailí na krku a právem 
unaveni (raděj nebudu jmenovat Davida H.) 
usínali blaženým spánkem. Rozhodně celý 
tým vyhrál hlavně srdcem. 
 A nyní ještě tři otázky pro velice platné 
hráče Michala Švestku, Dominika Jansu a 
Ondřeje Macha.  
Michale, býváš označován za jednoho 
z nejlepších brankářů okresu, jak to vnímáš? 
„Docela dost si toho vážím, ale nepovažuju to 
za můj konečný cíl. Chci se dostat do ně-
jakého týmu, který bude hrát vyšší ligu.“ 
Dominiku, co pro Tebe bylo největším florba-
lovým zážitkem Tvé prozatímní kariéry? Když 
jsem před třemi lety dával jako dvanáctiletý 
kluk góla na největším mládežnickém turnaji 
Nisa open proti Wizards Praha. 
Ondro, bez koho by sis neuměl představit hru 
našeho školního družstva? 
 Šenovský florbal si neumím představit 
bez Dominika Jansy, protože s ním hraju již 
pět let a nebýt toho, tak by se šenovský flor-
bal nikdy nedostal tak daleko. Dále bez 
Michala Švestky, který v 90 % zápasů vychytá 
nulu. Ale největší zásluhu na tom má                 
jednoznačně paní Rozšafná a pan Hrebíček. 
 A nyní již opravdu na závěr:  Paní 
Rozšafná, myslím si, že sice jsme si už 
všechno pověděli, ale přesto ještě jednou. 
Bylo prima s Vámi spolupracovat. Ženská 
plná energie, zdravě ctižádostivá, k dětem 
milá a razantní zároveň. To vše se o Vás dá 
napsat. Vzpomínám si, jak jste ve spolupráci 
s Pavlem Jurczakem drtila v basketbalu kdek-
terou větší (i sportovně zaměřenou) školu, jak 
Vás nenáviděli kolegové ostatních škol, když 
jste je s dopravním družstvem pravidelně na 
okresních kolech porážela, a o slavném 
dívčím klubu raději ani nehovořím. Na časy 
s Vámi strávené určitě ráda zavzpomíná ne-
jedna maminka našich současných žáků.  
 Přeji Vám - věřím, že nejen svým jménem 
– hodně osobní i rodinné pohody a ať máte 
stejnou (a možná i větší) radost ze svých 
vnoučat.  
 A přijďte! Rádi Vás uvidíme. 
        Petr David 
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KERAMICKÝ KROUŽEK 
 
 Naše škola vlastní svou keramickou dílnu, 
která je plně vybavena materiálem (keramická 
hlína, glazury), pomůckami, vypalovací pecí. 
Jedna skupina dětí navštěvuje kroužek vždy  
v pondělí, druhá skupina v úterý. Skupiny mají 
z hlediska kapacity dílny 10 žáků. Kroužek 
vede Mgr. Alexandra Skoková a Valerie Kar-
schová. Rozsah činnosti jsou 2 vyučovací 
hodiny. 
Cílem vzdělávání této volnočasové aktivity je 
rozvoj tvořivosti, fantazie, představivosti. 
Snažíme se žáky podporovat ke kladnému 
vztahu k výtvarnému umění, předáváme jim 
znalosti a dovednosti v tomto oboru. 
Žáci se učí zpracovávat keramickou hlínu, 
používají šlikr (řídká hlína, která slouží ke 
spojování jednotlivých částí). Vytváříme 
výrobky z vyválených platů- např. sluníčka, 
masky, stromy, domečky…, dále plastické 
výrobky- např. zvířátka, květiny, vázy, mísy, 
figurky… 

Několikrát jsme se účastnili soutěží, kde 
jsme získali různá ocenění. 
Například: Ekologická soutěž ve spolupráci 
s CHKO (3 roky po sobě) – Ocenění za kolek-
tivní práci 
Soutěž o Janské vajíčko - v roce 2008 - 2. 
místo, v roce 2009 - 3. místo 
Soutěž pro ZOO Liberec - v roce 2009 - 
Ocenění za kolektivní práci 
Práce v keramickém kroužku je velice             

zajímavá. Myslím, že děti baví, svědčí o tom              
i to, že děti, které do kroužku nastoupí ve 2. 
třídě, tak vydrží pracovat až do vyšších 
ročníků. To mě velmi těší. 
    Přeji dětem i nadále radost z této činnosti  
a mnoho píle, abychom opět někdy získali 
nějaké to “ocenění“. 
 
  Valerie Karschová - vedoucí kroužku 
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Dolby stereo  
Středa 31.3., 17:30 a 20:00, Čtvrtek 1.4. 17:30, 88 minut 

ALVIN A CHIPMUNKOVÉ 2  
AKCE 9+1    vstupné: 75,-, studenti 38,- 
Americká animovaná rodinná komedie. Český dabing. Jsou zpět a ne-
jsou sami. Tentokrát Alvin, Simon a Teodor potkají nové kamarády, 
vlastně kamarádky, ze kterých se možná stane i něco víc – můžete se 
těšit na dívčí trio Chipettky. Režie: Betty Thomas 
AKCE: RODINNÉ VSTUPNÉ 2 DOSPĚLÍ A 1-3 DĚTI POUZE 150 KČ, 
UŠETŘETE AŽ 225 KČ 
 
Sobota 3.4. 20:00, Neděle 4.4. 20:00, 125 minut  

   NA SVATÉHO VALENTÝNA  
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americká romantická komedie. V původním znění s titulky. Film přináší 
deset příběhů skupiny lidí z Los Angeles, jejichž osudy se protnou právě na 
den svatého Valentýna, kdy se každý z nich snaží najít lásku, nebo řeší své 
milostné problémy. Režie: Garry Marschall Hrají: Bradley Cooper, Jessica 
Alba, Anne Hathaway, Jessica Biel, Ashton Kutcher, Julia Roberts, Jennifer 
Garner, Patrick Dempsey, Jamie Foxx, Eric Dane 
 
Středa 7.4. 20:00, Čtvrtek 8.4. 20:00, 95 minut   
 Do 12 let nevhodné 
 
     NEBE, PEKLO, ZEM   
vstupné: 64,-, studenti 33,- 
Slovenské milostné drama. Mladá baletka Klára má před sebou úspěšnou 
kariéru. Seznámí se ale s charismatickým lékařem a tento vášnivý a 
zároveň bolestný vztah jí umožní poznat dvě hraniční polohy lásky - nebe i 
peklo, aby našla i zem. Režie: Laura Siváková Hrají: Zuzana Kanócz, Bron-
islav Wroclawski, Lukáš Latinák, Dagmar Bláhová, Jiří Korn, Ivan Martinka 
Do 15 let nevhodné 
 
Sobota 10.4. 17:30 a 20:00, Neděle 11.4. 20:00, 102 minut 
   DOKTOR OD JEZERA HROCHŮ 
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Nová česká komedie. „Každej muž se dá převychovat, jenom když je žen-
ská důsledná a nepovolí…“ Mladý lékař Čeněk pracuje v pražské nemocnici 
na interně a žije v bytě se svou manželkou a její matkou. Již na samém 
začátku příběhu jsme zasvěceni do složitého propletence jejich vztahů, 
kterým bezkonkurenčně dominuje rázná tchyně Marie, která si pro svou 
dceru vždycky přála prvotřídní partii. Dnes je panovačná matrona zcela po-
horšena jeho nedostatečnou ctižádostivostí, přílišnou dobrotou a hlavně 
neschopností vydělat dostatek peněz na drahé auto a vilu na pražské Oře-
chovce…Režie: Zdeněk Troška Hrají: Jaroslav Šmíd, Eva Holubová, 
Markéta Plánková, Alžběta Stanková a další 
 
Středa 14.4. 20:00, Čtvrtek 15.4. 20:00, 118 minut 
     KNIHA PŘEŽITÍ     
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americké akční drama. V původním znění s titulky. V nepříliš vzdálené 
budoucnosti, asi třicet let po konečné válce, prochází pustinami kontinentu, 
který býval Amerikou, osamělý muž. Všude kolem něj se nacházejí 
opuštěná města, rozpadající se silnice, sežehlá země – pomníky nedávné 
katastrofy. Civilizace neexistuje, zákony neplatí. Cesty patří gangům, které 
jsou schopny člověka zabít kvůli botám, kvůli hltu vody...nebo prostě jen 
tak. Režie: Albert Hughes, Allen Hughes Hrají: Denzel Washington, Mila 
Kunis, Gary Oldman, Malcolm McDowell a další      
  Do 12 let nevhodné 
 
Sobota  17.4., 17:30 a 20:00, Neděle. 18.4. 20:00, 161 minut 
                              AVATAR      
vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Vítejte v novém světě za hranicí Vaší fantazie. Americké sci-fi. Český 
dabing. Bývalý mariňák Jake Sully toho času odkázaný na invalidní vozík, 
přilétá na měsíc Pandora. Má se zapojit do programu, jehož cílem je vy-
puzení původních obyvatel a těžba cenné suroviny. Díky tomu dostane 
svého Avatara, s nímž může lítat po džungli a vetřít se do přízně kmene, 
který žije v úzkém sepjetí s přírodou. Jenže co až klíčící přízeň a lásku 
zadupe hamižný člověk a jeho válečné stroje? Režie: James Cameron 
Hrají: Michelle Rodriguez, Sigourney Weaver, Sam a další  
Do 12 let nevhodné 
AKCE: RODINNÉ VSTUPNÉ 2 DOSPĚLÍ A 1-3 DĚTI POUZE 140 KČ, 

UŠETŘETE AŽ 210 KČ 
 
Středa 21.4. 20:00, Čtvrtek 22.4. 20:00, 122 minut 
   IMAGINÁRIUM Dr. PARNASSE 
 vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Francouzskokanadský dobrodružný fantasy film.. V původním znění 
s titulky. Dr. Parnassus kdysi dávno vyhrál nesmrtelnost v sázce s ďáblem 
panem Nickem. O mnoho století později našel pravou lásku a s ďáblem 
podepsal novou smlouvu. V ní stálo, že se vzdává své nesmrtelnosti 
výměnou za mládí, ale jeho prvorozené dítě se v den svých šestnáctých 
narozenin stane majetkem pana Nicka. On se však trápí jak jí zachránit 
před neúprosným osudem. Pan Nick přijíždí, aby si převzal svou cenu. Rád 
se však vsází, a proto se rozhodne znovu riskovat. Valentinu získá ten, 
který první svede pět nových duší…Režie: Terry Gilliam Hrají: Heath 
Ledger, Johnny Depp, Colin Farrell, Jude Law a další.       
Do 12 let nevhodné 
 
Čtvrtek 22.4. 9:15, 66 minut 
    ČARODĚJNÉ POHÁDKY III  
 jednotné vstupné 15,- 
Pásmo kreslených pohádek pro nejmenší. Mikeš u cirkusu 9´, Král a 
skřítek 9´, Zasadil dědek řepu 9´, Čarodějné pohádky – Zálesák 8´, Jablka 
8´, Rohatá 8´, Jak Žofka odhalila zloděje 8´, Krtek a žvýkačka 7´,  
 
Sobota  24.4. 20:00, Neděle. 25.4. 20:00, 118 minut  
                     ŽENY V POKUŠENÍ    
 vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Česká komedie. Čtyřicátnice Helena, uznávaná odbornice na manželské 
problémy jednoho dne zjišťuje, že se dostala do situace, jaké řeší se svými 
pacienty. Její manžel je přistižen in flagranti s mladší ženou a Helena brzy 
bezradně stojí na prahu nového života. Dvacetiletá dcera Laura chce být 
matce oporou, zároveň se však potýká s nástrahami vlastní první 
opravdové lásky. Pomocnou ruku nabízí k Helenině zděšení i matka Vilma, 
bývalá herečka, která na všechny situace aplikuje svéráznou školu života. 
Výstřední dáma má zaručený recept: nahradit nepořádného chlapa, 
chlapem pořádným. Režie: Jiří Vejdělek Hrají: Eliška Balzerová, Lenka 
Vlasáková, Jiří Macháček a další. 
 
Středa 28.4. 20:00, Čtvrtek 29.4. 20:00, 98 minut 
      ČTVRTÝ DRUH    
 vstupné: 70,-, studenti 36,- 
Americký sci-fi horor. V původním znění s titulky. V roce 1972 byla stano-
vena stupnice vyšetřování případů s podezřením účasti mimozemské iteli-
gence. Zpozorování UFO bývá označeno jako první druh setkání, 
shromáždění důkazů znamená druhý stupeň, kontakt s mimozemšťany je 
druhem třetím. Poslední, čtvrtý druh setkání, označuje únos. Dokumentace 
třetího a čtvrtého druhu setkání neexistovala. Donedávna. Díky natáčení 
psychologických sezení s traumatizovanými pacienty objevila a shromáždila 
doktorka Tylerová extremně znepokojující důkazy o setkání čtvrtého druhu. 
Dosud nezveřejněné archivní nahrávky z psychologických sezení doktorky 
Tylerové jsou zveřejněny i ve filmu. Jejich použití dělá z filmu Čtvrtý druh 
ještě mrazivější podívanou. Režie: Olatunde Osunsanmi Hrají: Milla Jovo-
vic, Elias Koteas, will Patton, Corey Johnson, Hakeem Kae-Kazim, Enzo 
Cilenti         
Do 12 let nevhodné 
 
Připravujeme na květen: 1.-2. Dešťová víla, 5.-6. Protektor 8.-
9. Nine, 11.-12. Legie,15.-16. Katka,19.-20. Jarmareční bou-
da,20. Čarodějné pohádky, 21.-22.Dobročinná burza, 
23.Prokletý ostrov, 26.-27. Twilight sága: Nový měsíc, 29.-30. 
Vlkodlak. 
 
Sleva pro studenty SŠ a VŠ pouze po předložení stu-
dentského průkazu!  
Prodej cukrovinek a nápojů před představením, rezervace 
vstupenek a informace na tel.: 777225772 
 
Taneční odpoledne pro dříve narozené v úterý 6.4.2010 
 
ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA 
Další informace o akcích na www.kulturaks.cz 

Program kina Hvězda Kamenický Šenov duben 2010 

http://www.kulturaks.cz
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Distribuční místa Šenovských listů: 
 
Trafika Nero – náměstí T.G.M 
Pekárna – náměstí T.G.M 
Prodejna U Draka – ulice Trtíkova 
Prodejna „Třicetdevítka“ – Prácheň 
Potraviny U Panoušků Lidická ulice 
Městská knihovna ulice Nová 
Stanislav Blažejovský – pneuservis – ulice Smetanova 
Pokladna městského úřadu 
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